
n TerÖrisT İsrail ordusu, dün yaptığı açıklamada Gazze’de yerinden edilmiş 1 milyondan fazla Filistinliyi sıkıştırdığı ve ‘insani bölge’ olduğunu iddia ettiğiHan Yunus kentinin batısında yer alan El-Mevasi’nin bazı kısımlarına saldırıbaşlatacağını duyurarak buradaki Filistinlerden bir kez daha göç etmelerini istemişti. Ayrıca saldırı başlatacağı Deyr el-Belah kentinin doğusunda yer alanbölgelerin yanı sıra Han Yunus kentine bağlı El-Karara, Cela, Hamed ve Nasrbölgelerinin de boşaltılması çağrısında bulunumuştu.
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Batı desteğiyle
vahset sürüyor

n MAnisA, Bolu, İzmir, Aydın ve Karabük çıkan orman yangınla-rını söndürme çalışmaları sürüyor. Tarım ve Orman Bakanıİbrahim Yumaklı, yangınlarla mücadeleye son hızla devamedildiğini ve İzmir’in Yamanlar ve Urla ilçesinde çıkan yangıı-nın kontrol altına alındığını açıkladı. Bolu’nun Göynük ilçesin-deki yangının da kontrol altında olduğunu duyuran Yumaklı,“Soğutma çalışmaları sürüyor” ifadesini kullandı. 
n BAKAn Yumaklı, 5 bölgede çıkan orman yangını ile mücadele-nin devam ettiğini dile getirip Manisa’nın Gördes ilçesindekiyangının enerjisinin düşürüldüğü ve kontrol altına alınmayaen yakın bölgelerden biri olduğunu açıkladı. Bakan Yumaklı,Karabük’ün Ovacık ilçesindeki yangının da enerjisinin düşü-rüldüğünü ve kontrol altına alınmaya çalışıldığını dile getirdi.

Uluslararası topluma ve Birleşmiş Milletler’e Filistinli sivilleri koruma ve İsrail’in sivillerekarşı işlediği suçları durdurma konusunda acil çağrıda bulunan Hamas, “İsrail’in ihlalleri,Washington ve Batı başkentlerinin desteğiyle aralıksız devam ediyor” açıklamasını yaptı
EYLEMLERİ MEŞRULAŞTIRILIYOR

n FilisTinli sivillere yönelik uluslararası destekçağrısında bulunan Hamas, terör devleti İsrail’insivil hedeflere yönelik vahşi saldırılarını ve soykı-rım uygulamalarını, Washington ve Batı başkent-lerinin desteğiyle sürdürdüğünü belirtti. Açıkla-mada, İsrail’in bu eylemlerinin aşırılık yanlısı hü-kümet tarafından meşrulaştırıldığı ve uluslarara-sı destekle devam ettiği vurgulandı. Hamas’tanyapılan yazılı açıklamada, “İşgalci İsrail’in ihlalle-ri, aşırılık yanlısı hükümetin soykırımı sürdürme-sine kılıf sağlayan Washington ve Batı başkentle-rinin desteğiyle devam ediyor” ifadesi kullanıldı.
SİLAHSIZ SİVİLLERİ HEDEF ALIYOR

n TerÖr devleti İsrail’in Gazze’de, özellikle kuzeyve güney bölgelerinden gelen yüzbinlerce kişininsığındığı, orta kesimlerinde silahsız sivilleri hedefalmaya devam ettiği belirtilen açıklamada, “İşgalordusu, ailelere yönelik menfur katliamların yanısıra Gazze’nin bombalar altındaki çeşitli bölgeleriiçin tehcir talimatları çıkararak silahsız sivillerihedef alıyor. Son olarak çoğu çocuk 17 kişilik birailenin de olduğu onlarca kişiyi öldürdü” denildi.İsrail’in etnik temizliğin en çirkin biçimlerindenbiri olarak, 10 aydır sivilleri doğrudan ve kasıtlışekilde hedef almaya devam ettiğine işaret edildi.

AYDA BİR GÖÇE ZORLUYOR
n işGAlCi İsrail, 7 Ekim’de başlattığı saldırılardanbu yana yayınladığı tahliye kararlarıyla Gazze’deyaşayan Filistinlileri sürekli olarak göçe zorluyor.BM verilerine göre, Gazze’de yaşayan her 10 kişi-den 9’u İsrail saldırıları nedeniyle göç etmek zo-runda kaldı. Gazze’de oradan oraya savurulan Fi-listinliler, saldırılar ve gıda sıkıntısının yanı sırazorunlu göç nedeniyle zor günler geçiriyor. BM’yegöre, Gazze’deki Filistinlilerin büyük çoğunluğuayda bir göç etmek zorunda kalıyor. İsrail, sonolarak Megazi Mülteci Kampıile geniş bir alanı kapsayanbölgenin boşal-tılmasını iste-mişti. / 7’De

Saldırı başlatacağını duyurdu

n isrAil ordusuna ait hava araçlarının,Lübnan’ın güneyindeki Kadmus belde-sinde hareket halindeki bir motosikletihedef aldığı saldırıda 1 kişinin hayatınıkaybettiği bildirildi. İsrail ordusundanyapılan açıklamada, hedef alınan kişi-nin Hizbullah’ın askeri kanadı RıdvanGücü’nün komutanlarından Hüseyinİbrahim Kassib olduğu belirtildi.
n HizBullAH ise yaptığı açıklamadaKassib’in ölümünü doğruladı. Açıkla-mada ‘komutan’ ifadesine ise yer ver-medi. İsrail ordusunun ekim ayındanbu yana Lübnan’ın güneyine düzenle-diği hava saldırılarında ölen Hizbullahmensubu sayısı da 413’e yükseldi.

Lübnan'da 
üst düzey askeri 
yetkiliye suikast 

Filistinli aile
İsrail füzesi

ile katledildi
nTerÖr devleti israil’in
tahliye emirleri sivilleri

ölüme sürüklemeye devam
ediyor. Filistin sağlık Ba-
kanlığı, düzenlenen israil
saldırısında, 17 kişilik bir

ailenin tamamının, sığınak
ararken öldüğünü bildirdi.
Aile, uyku sırasında israil

füzesiyle vuruldu. 
nYerinDen edilmiş bir 

Filistinli olan Abu Mustafa,
“nereye gideceğimizi bilmi-
yoruz. Yeter artık!” sözleriy-
le tahliye emirlerine isyan

etti. israil yeni tahliye emir-
leri yayınlayarak “insani

yardım alanını” yaklaşık 41
kilometrekareye ya da Gaz-
ze şeridi’nin yüzde 11’ine

kadar daralttı.

3 bölgede yangın
kontrol altındaTürkiye orman yangınlarıyla mücadele ediyor. Günlerdir süren yangınlara ilişkin bilgi ve-ren Bakan Yumaklı, İzmir Yamanlar, Urla ve Bolu Göynük’teki yangının kontrol altına alın-dığını açıkladı. Ayrıca İzmir’de 43 bina ve 45 bağımsız bölümün hasarlı olduğu belirtildi

n FenerBAHçe Başkanı Ali Koç, Göz-tepe maçında deplasman tribününe gi-remeyen taraftarlarına destek olmakiçin gittiği tribünden dönerken akredi-tasyon kartı bulunan bir görevli tarafın-dan itilerek yere düşürüldü. Koç’u dü-şüren Fatih Özkan, sulh ceza hakimli-ğince ev hapsiyle cezalandırıldı. Türki-ye Futbol Federasyonu, “Bir kulüp baş-kanının talimatlara aykırı bir şekildesahaya girip müdahale etmesini doğrubulmuyor ve kabul etmiyoruz” dedi.

Yangınlardan en çok etkilenen kent olan 
İzmir’de 43 bina ve 45 bağımsız bölümün
yıkık, ağır veya orta hasarlı olduğu açıklandı.

Şu an alarm durumu yok
n sAğlıK Bakanı Kemal Memişoğlu,maymun çiçeği virüsüne ilişkinaçıklamalarda bulundu. VirüsünTürkiye’de görülüp görülmediğiile ilgili soruya yanıt veren Memi-şoğlu, “Şu ana kadar ülkemizde buson maymun çiçeği hastalığıylailgili bir tanı konulmadı. Yani biz-de şu ana kadar yok, inşallah daolmasın. Şu an için alarm duru-mu yok. Milletimiz rahatetsin. Biz alarmdayız,toplumun alarmda ol-masını gerektirecek birhusus yok” dedi. 

n BiliM insanlarının çiçek aşısınınbu virüse karşı yüzde 85 korumasağladığını hatırlatan Bakan Me-mişoğlu, “Hastalık nedir, nasıl do-laşıyor, nasıl davranacağız, bunla-rın hepsini bilim kurulumuzunrehberinde yayınladık. Bu rehbe-re web sayfamızından ulaşılabi-lir” diye konuştu. Maymun çiçeğisalgınının 20 yıldır Kongo’da ol-duğunu, yeni bir hastalıkolmadığını söyleyen Ba-kan Memişoğlu, gereklihazırlıkların yapıldığınıbelirtti. / 6’DA

Sağlık Bakanı Kemal Memişoğlu, gündeme ilişkin sorularıyanıtladı. Memişoğlu, maymun çiçeği salgınının 20 yıldırKongo’da olduğunu, yeni bir hastalık olmadığını söyledi

n isTAnBul’A su sağlayan barajların su miktarı yüzde51,36 seviyesine kadar geriledi. Şehrin barajlarınındoluluk oranı 3 Ağustos 2024 tarihinde yüzde 57 se-viyesindeydi. Barajların 13 gün sonra doluluk oranıyüzde 51 seviyesine geriledi. Alibey Barajı, dolulukoranı yüzde 17,82 ile İstanbul’un en kurak barajıolurken, kuraklık nedeniyle atıklar gün yüzüne çıktı.Uzmanlar yaz aylarında su tüketiminde dikkatliolunması gerektiği uyarısında bulundu. / 6’DA
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veriyorn içişleri Bakanı Ali Yerlika-ya, sosyal meyda hesabın-dan paramotor kullanarakbölücü terör örgütü mensu-bu 4 teröristin yakalandığı-nı duyurdu. Şırnak’ın Ulu-dere ilçesi Düğün Dağı mev-kiinde 2 hava aracının Iraksınırından Türkiye tarafınadoğru sınır ihlalinin yapıldı-ğını ifade eden Yerlikaya,araçların Akıncı İHA ile tes-pit edildiğini dile getirdi.

Eylem hazırlığı
yapan 4 terörist 

yakalandı

Bir haftada 447
bin sürücüye 
işlem yapıldı

n 8-15 Ağustos 2024 tarihleriarasında, emniyet ve jan-darma trafik ekiplerince 1milyon 971 bin 985 araç de-netlenirken toplam 447 bin672 sürücüye işlem yapıldı-ğı bildirildi. İçişleri BakanıAli Yerlikaya, emniyet ke-meri takma uyarısı yaptı.

Mobilyacılara büyük ceza
nHAzine ve Maliye Bakanlığı, mobilya sektöründe

kayıt dışı faaliyet gösteren firmaları radarına aldı.
Bir ay boyunca üretimin yoğun olduğu 29 ilde eş
zamanlı 17 bin 258 mükellef denetlendi, yaklaşık
53 milyon lira suistimal cezası verildi. Denetim-
lerde 463 iş yerinin mükellefiyet kaydı olmadan
çalıştığı saptandı. / 6’DA

Koç, sahayı karıştırdı
Okul alışverişi 

kanser etmesin
nYeni eğitim-öğretim yılı önce-

sinde uzmanlar, kırtasiye mal-
zemelerinde bulunan kimya-
sal maddelerin çocuklarda
kanser ve karaciğer hastalık-
larına yol açabileceğini konu-
sunda uyardı. Türk Mühendis
ve Mimar Odaları Birliği Kim-
ya Mühendisleri Odası Yöne-
tim Kurulu Başkanı ibrahim
Akyürek, özellikle içeriği be-
lirsiz ürünlerin ve kimyasal
bileşenlerin sağlık riskleri
oluşturduğunu belirtti.
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FiliSTin Sağlık Bakanlığı, İsrail'in7 Ekim'den bu yana saldırılarını sür-dürdüğü Gazze Şeridi'nde çocuk felcivakasının görüldüğünü açıkladı.Filistin Sağlık Bakanlığından yapı-lan yazılı açıklamada, Gazze Şeridi'ndeilk çocuk felci vakasının doğrulandığıbelirtildi.Gazze'nin güneyindeki Deyr el-Be-lah bölgesinde henüz aşı olmamış 10aylık bir bebekte çocuk felci virüsününtespit edildiği aktarıldı.
Gazze'de "çocuk felci virüsü"
endişesiDünya Sağlık Örgütü (DSÖ) GenelDirektörü Tedros Adhanom Ghebreye-sus, 20 Temmuz'da, Gazze Şeridi'ningüneyindeki Han Yunus ile orta kesi-mindeki Deyr el-Belah kentlerinde tipiki çocuk felci virüsü tespit edildiğiniaçıklamıştı.DSÖ Genel Direktörü Ghebreyesus,Gazze'de 8 yaş altı 600 bin çocuğa yö-nelik çocuk felci aşılama kampanyasıy-la ilgili çalışmalar yürüttüklerini ve 1milyondan fazla çocuk felci aşısını Gaz-ze'ye gönderdiklerini duyurmuştu.

Filistin Sağlık 
Bakanlığı, 

Gazze'de ilk çocuk
felci vakasını

doğruladı

Bilim insanları, halk arasında "tüpbebek" olarak da bilinen IVF (in-vitrofertilizasyon) için en uygun embriyoyutespit etmede, yapay zekanın embriyo-loglardan on kat daha hızlı sonuç verdi-ğini ortaya koydu.Sonuçları Nature Medicine dergisin-de yayımlanan araştırmaya göre, iDAolarak adlandırılan yapay zeka tabanlıembriyo kalite derecelendirme progra-mının elde ettiği sonuçlar ile embriyo-logların elde ettiği veriler karşılaştırıldı.Araştırmada, her iki metodun gebe-likle sonuçlanan tercihlerinde benzerlikolmasına karşın, yapay zekanın embriyoderecelendirme hızının embriyologlar-dan on kat daha hızlı olduğu saptandı.IVF Avustralya uzmanlarından Dr.Manny Mangat ABC News'a yaptığı açık-lamada, yapay zeka tabanlı iDA sistemi-nin, doktorlara verimlilik konusundaönemli ölçüde yardımcı olacağını söyle-di. Embriyoların binlerce görüntüsü-nün 5 günlük bir süre zarfında yapayzeka tabanlı video teknolojisi tarafındangözetlendiğini belirten Mangat, "Bu sis-tem, embriyoların değerlendirilmesineyardımcı olmak ve laboratuvardaki işakışını iyileştirmek için kullanabileceğiönemli bir araç olacak." ifadesini kullan-dı. Beş gün boyunca kamera ile donatıl-mış bir inkübatörde büyümeleri gözet-lenen embriyolardan IVF'ye uygununuseçmek için, hızlandırılmış video tekno-lojisiyle fiziksel değişiklikleri embriyo-loglarca gözlemleniyor.İstatistiklere göre, dünya genelindedoğan her 18 bebekten biri tüp bebekyöntemi kullanılarak dünyaya geliyor.

araştırma: Yapay
zeka tüp bebek
için en uygun 

embriyoyu daha
hızlı seçiyor

M çiçeği virüsü küresel
Mercek alTında

Türk Böbrek Vakfı, sıcak hava-larda artan şekerli ve gazlı soğukiçecek tüketiminin zararlarına dik-kati çekmek için evde sağlıklı içecekyapımının uygulamalı anlatıldığımutfak etkinliği düzenledi.Vakfın Zeytinburnu'nda gerçek-leştirdiği etkinlikte paketli, şekerlive gazlı içecekler yerine evde bulu-nan malzemelerle soğuk içecek ya-pımına yönelik örnekler verildi.Programda, limonata, erik ve ka-yısı kompostosu, reyhan şerbeti, so-ğuk çay ve soğuk kahvenin şekersizve sağlıklı şekilde yapımı uygulama-lı olarak anlatıldı.Türk Böbrek Vakfı Genel BaşkanıTimur Erk, toplumda ileri safhadaobez nüfusun bulunduğunu, bunla-rın yüzde 60'ının da 18 yaşın altın-dakiler olduğunu dile getirdi.Bu durumun sağlıklı nesillerinyetişmesi konusunda gelecekte cid-di sıkıntıya işaret ettiğini belirtenErk, beslenme alışkanlığının önemi-ne dikkati çekti.Suyun yerini hiçbir şeyin tutma-yacağını ancak ayran ve sütün alter-natif olarak tüketilebileceğini vur-gulayan Erk, suya tarçın, zencefil vesalatalık atılarak hafif bir tat verebi-leceğini de söyledi.Kesinlikle şekerli içecek tüketil-memesi gerektiğini vurgulayan Erk,"Bir kutu gazlı içeceğin içinde 10küp şeker, yani 35 gram şeker var.

Gerisini siz düşünün." ifadesini kul-landı. Şekersiz diye pazarlanan içe-ceklerin yanıltıcı olduğunun altınıçizen Erk, bu içeceklerde aspartamtürevi tatlandırıcılar bulunduğunu,bunun da zaman içinde obez vekansorejen etkiye yol açabileceğinikaydetti. İç Hastalıkları Uzmanı Dr.Hümeyra Şahin ise şekerli gıdalarıfazla tüketmenin diş çürükleri, kiloalımı, obezite, karaciğer yağlanması,Tip2 diyabet, kalp ve damar hasta-lıklarına neden olabileceğini vurgu-

ladı.Şahin, şekerin özellikle karınbölgesindeki yağlanmaya sebep ola-rak metabolik sendrom riskini ar-tırdığını, hatta inme, felç gibi ciddisorunlar doğurabildiğini anlattı.Hazır meyve suları, hazır limo-nata ve asitli içeceklerin, içerdiğiyüksek şeker, katkı maddeleri verenklendiricilerden ötürü birçok za-rarı olduğunu dile getiren Şahin,"Evde yapılmış meyve sularını da sı-nırlı tüketmek daha sağlıklı olur. Bu

sayede hem katkı maddelerinden,tatlandırıcılardan uzak durmuş olu-ruz hem de şeker oranını kendimizkontrol ederiz." dedi.Şahin, yüksek şekerli gıdaların,beyindeki dopamin salgısını arttıra-rak geçici bir mutluluk verdiğini vebir çeşit bağımlılık oluşturduğunusözlerine ekledi.Diyetisyen Gökçen Efe Aydın daevde şeker yerine az miktar balveya pekmez kullanılarak sağlıklıiçecekler yapılmasını önerdi.

Türk Böbrek Vakfı sıcak havada şekerli ve
gazlı soğuk içeceklere karşı uyardı

DSÖ Genel Direktörü Tedros Ad-hanom Ghebreyesus'un, "DSÖ AcilDurum Komitesi bugün toplandı vebana (M çiçeği virüsüyle ilgili) duru-mun uluslararası öneme sahip birhalk sağlığı acil durumu oluşturduğutavsiye görüşünü bildirdi. Bu tavsiyeyikabul ettim." açıklaması, birçok ülke-de endişeyle karşılandı.Afrika Birliği Hastalık Kontrol veÖnleme Merkezinin (Africa CDC) pay-laştığı verilere göre, Afrika'da 13 ülke-de M çiçeği virüsü vakasına rastlandı.Bu ülkeler Güney Afrika, Kenya,Ruanda, Uganda, Kongo DemokratikCumhuriyeti, Burundi, Orta AfrikaCumhuriyeti, Kongo Cumhuriyeti, Ka-merun, Nijerya, Fildişi Sahili, Gana veLiberya.Afrika CDC'ye göre, 13 Afrika ülke-sinde vaka sayısı 17 bin 541 olurkenhastalığa bağlı 517 ölüm kayıtlarageçti. Temmuz sonu itibarıyla2023'ün aynı dönemine kıyasla vakasayılarında yüzde 160'lık bir artış gö-rüldü.M çiçeği virüsünden kaynaklıölümlerin yüzde 97'si Kongo Demo-kratik Cumhuriyetinde gerçekleşti.
İsveç, Avustralya ve Pakis-
tan'da da görüldüM çiçeği, şu anda Afrika kıtası dı-şında üç ülkede görüldü. 2024'te ilkkez İsveç, Avustralya ve Pakistan'dada tespit edilen M çiçeği virüsününgörüldüğü toplam ülke sayısı 16 oldu.Vaka sayıları şu ana kadar Avus-tralya'da 93, Pakistan'da 3 ve İsveç'te1 olarak açıklandı.
Aşı faaliyetleriÇeşitli ülkelerin sağlık kurumları-nın paylaştığı bilgilere göre, çiçek has-talığına karşı kullanılan aşıların M çi-çeği virüsü için de etkin koruma sağ-layabileceği ifade ediliyor.ABD Hastalık Kontrol ve KorunmaMerkezleri'nin sitesinde, JYNNEOSaşısının M çiçeği riskini azaltmada et-kili olduğu belirtiliyor. En etkili yön-tem olarak 28 gün arayla iki doz uy-gulama tavsiye ediliyor.Avrupa Birliği (AB) Komisyo-nu'nun internet sitesinde de "MVA-BN" veya "Modifiye Aşı Ankara-Bava-rian Nordic", AB ve İngiltere'de onaylıtek M çiçeği aşısı olduğu ifade ediliyor.

Bu aşının ABD ve İsviçre'de JYNNEOS,Kanada'da IMVAMUNE ismiyle pazar-landığı belirtiliyor. Aşı 18 yaş ve üstükişiler için kullanılabiliyor.Avustralya Sağlık Bakanlığının in-ternet sitesinde de M çiçeğine karşıJYNNEOS ve ACAM2000 aşılarınınkullanılabileceği belirtiliyor.ACAM2000'in 12 aylıktan küçük be-bekler için kullanımının uygun olma-dığı aktarılıyor.DSÖ, 9 Ağustos'ta aşı üreticilerineyaptığı çağrıda acil kullanım listesineyönelik sürecin başlatıldığını duyur-du. DSÖ ayrıca iki aşının Acil KullanımListesi için değerlendirildiğini duyur-muştu.
Afrika Birliği 23 milyondan
fazla aşı dozu temin etmeyi
planlıyorAfrika Birliği Hastalık Kontrol veÖnleme Merkezi (Africa CDC) GenelDirektörü Jean Kaseya, dün M çiçeğisalgınıyla mücadele için temin etmeyi

planladıkları aşı dozunun 23 milyon-dan fazla olacağını açıkladı.Kaseya, salgının başlamasıyla 10milyon doz aşı temin ettiklerini, yıl so-nuna kadar 23 milyon dozdan fazlaaşıya ulaşmayı hedeflediklerini söyle-di. Öte yandan, Avrupa Sağlık Acil Du-rum Hazırlık ve Müdahale İdaresi(HERA), Afrika CDC'ye 215 bin dozMVA-BN aşısı bağışlandığını duyurdu.
M çiçeği virüsü nedir?DSÖ'ye göre, M çiçeği virüsü, Pox-viridae adlı virüs ailesine ve Ortho-poxvirus cinsine ait "maymun çiçeği"virüsünün neden olduğu viral bir has-talık.M çiçeği ilk olarak 1958'de Dani-marka'da araştırma amaçlı kullanılanmaymunlarda keşfedildi. 1970'teKongo Demokratik Cumhuriyeti'nde9 aylık bir erkek çocukta görülen vi-rüs, "insanlarda bildirilen ilk mpoxvakası" olarak kayıtlara geçti. Virüsün

o dönem yayılımı Batı ve Orta Afrikaülkeleriyle sınırlı kaldı.Hastalığın yaygın belirtileri arasın-da yüksek ateş, baş, sırt ve kas ağrısı,lenf bezlerinde şişlik, yorgunluk, üşü-me, titreme ve ciltte su çiçeğine ben-zer kabarcıklar yer alıyor.M çiçeği virüsü fare ve sincapgibi kemirgen hayvanlardan veyaenfekte olmuş bireylerden bulaşı-yor. Virüsün neden olduğu vücutdöküntülerine dokunmak, bu dö-küntülerin bulaştığı giysi, çarşaf,havlu ve benzeri eşyaları kullanmakve vücut sıvılarıyla temas etmek enönemli bulaş nedenleri arasında yeralıyor.
Vakaların büyük kısmı hafif
geçiyorİlk belirtiler virüsü kaptıktan 5ila 21 gün içerisinde ortaya çıkabili-yor. M çiçeğinin laboratuvarda doğ-rulaması cilt lezyon bulgusununtest edilmesiyle yapılıyor.

Dünya Sağlık Örgütünün (DSÖ) M çiçeği virüsünün yayılmasını "uluslar-arası öneme sahip bir halk sağlığı acil durumu" olarak tanımasının ar-dından virüsün yol açtığı hastalık merak konusu oldu.
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adana’da kontrolden çıkanotomobil, evlerinin önünde oturanaileye çarptı. Kazada 8 yaşındakiçocuk hayatını kaybederken, 3 kişiyaralandı. Mahalleli otomobili taşve sopalarla parçalarken, kaza anıgüvenlik kamerasına yansıdı.Edinilen bilgiye göre olay, mer-kez Seyhan ilçesine bağlı ŞakirpaşaMahallesi 44002 sokakta meydanageldi. İddiaya göre, sürücüsününismi öğrenilemeyen 01 ASN 626plakalı Opel marka otomobil, kont-rolden çıkarak sokakta evlerininönünde oturan 8 yaşındaki BaranBülgen, annesi Zozan ve komşularıPerihan Bülgen ile Büşra Tan’açarptı.
Küçük çocuk öldü, mahalleli
aracı parçaladıÇarpmanın etkisiyle Baran Bül-gen olay yerinde hayatını kaybe-derken annesi ile 2 komşuları Peri-han Bülgen ile Büşra Tan yaralandı.Çevredekilerin ihbarı üzerine böl-geye polis ve sağlık ekipleri sevkedildi. Bu sırada mahalledekiler iseotomobili taş ve sopalarla parçala-dı. Kaçan sürücü ve araçta bulunandiğer şahıslar polis ekiplerince ya-kalandı.Yaralılar ambulansla hastaneyekaldırılırken çevik kuvvet polislerimahalleye sevk edildi. Ekipler, oto-mobili parçalayan mahalleliyiuzaklaştırırken bölgede geniş gü-venlik önlemi aldı.
Feci kaza kameradaÖte yandan feci kaza güvenlikkamerasına saniye saniye yansıdı.Polis, kazayla ilgili soruşturma baş-latırken Baran Bülgen’in cenazesiotopsi için Adana Adli Tıp Kurumumorguna kaldırıldı.

Minik Baran’ın 
öldüğü kazada 

mahalleli otomobili
parçaladı

aydın’ın Nazilli ilçesinde hak-kında 21 yıl hapis cezası bulunanşahıs jandarma ekipleri tarafındanyakalandı.Nazilli İlçe Jandarma Komutan-lığı JASAT Timi tarafından arananbir şahsın yakalanması amacıylafaaliyet gerçekleştirildi. İcra edilenfaaliyette, Hükümlü veya Tutuklu-nun Kaçması, Bina İçerisinde Mu-hafaza Altına Alınmış Olan EşyaHakkında Hırsızlık ( 2 Dosya), Her-kesin Girebileceği Bir Yerde Bıra-kılmakla Birlikte Kilitlenmek Sure-tiyle Hırsızlık, Konut Dokunulmaz-lığını, İhlal, Hakaret, Hükümlü veyaTutuklunun Kaçması suçlarındanaranan ve hakkında 21 yıl 4 ay ke-sinleşmiş hapis cezası bulunan Y.U.(23) isimli şahıs Bozyurt Mahalle-si’nde yakalandı. Hükümlü adli iş-lemelerinin ardından Ceza İnfazKurumuna teslim edildi.

Nazilli’de azılı 
hırsız yakalandı

antalya’nın Manavgat ilçesin-de otomobile çarpmasının etkisiylesürüklenen motosiklet, park halin-de bulunan aracın altına girdi. Mo-tosiklet, aracın altından uzun uğ-raşlar sonucunda çıkarılabildi.Manavgat ilçesi Gülveren Cad-desi’nde otomobille çarpıştıktansonra sürüklenen motosiklet, altı-na girdiği aracın altından güçlükleçıkarıldı.Kaza, Aşağı Hisar Mahallesi Gül-veren Caddesi’nden Güllük CaddesiPerşembe Pazarı istikametine seyirhalindeki Taylan Yüger’in kullandı-ğı 07 AHK 384 plakalı otomobilin4592 sokağa dönüş yaptığı sırada,karşı yönden gelen Muzaffer Ci-van’ın kullandığı 07 AFZ 064 plaka-lı motosiklete çarpması sonucundameydana geldi.Güvenlik kamerasına saniye sa-niyesine yansıyan kazada yarala-nan motosiklet sürücüsü MuzafferCivan, 112 Sağlık ekibinin olay ye-rindeki müdahalesinin ardından,ambulansla hastaneye kaldırıldı.

Kaza yapan motosiklet,
aracın altından 

güçlükle çıkarıldı

Bursa’da 5 katlı birapartmanın giriş katın-da bulunan depodabenzin bidonu patladı.Patlamanın şiddetiyle,iş yerinde hasar meyda-na gelirken, itfaiye ekip-lerinin hızlı müdahalesisonrası yangın büyü-meden söndürüldü.

Benzin bidonu bomba gibi 
patladı, mahalle ayağa kalktı

Makarna poşetleri içerisinde bonzai nakliyatı
iStanbul’dan ma-karna poşetleri içerisi-ne zulalayarak kıyafet-lerinin arasında Bat-man’a bonzai uyuştu-rucu madde sevkiyatıyapan şahıs suçüstü ya-kalandı.Edinilen bilgileregöre, İstanbul’dan Bat-man’a uyuşturucumadde getireceği ihba-rını alan Batman İl Em-niyet Müdürlüğünebağlı Narkotik SuçlarlaMücadele Şube Müdür-lüğü ekipleri çalışmabaşlattı. Çalışmalarkapsamında İstan-bul’da makarna poşet-leri içerisine zulaladığı1 kilo 36 gram bonzaiuyuşturucu maddesiniBatman’a getirmek is-

teyen bir kişi takibealındı. Otobüs yolculu-ğu ile Batman’a gelenşüpheli şahıs sürekli ildeğiştirerek Batman’aulaşırken, polis ekiplerişüpheli şahsı şehir giri-şinde yakaladı.Şüphelinin kıyafet-lerinin bulunduğu po-şette arama yapan po-lis makarna poşetleriiçerisine zulalanmış 1kilo 36 gram bonzaimaddesi ele geçirdi.Şüpheli gözaltına alına-rak emniyet müdürlü-ğüne götürüldü.Buradaki işlemleri-nin ardından adli mer-cilere sevk edilen şüp-heli çıkarıldığı mahke-mece tutuklanarak ce-zaevine gönderildi.
Mersin’de tarihi
eser kaçakçılığı: 
2 kişi gözaltına

alındı
MerSin’de ellerindeki tarihieserleri satmak isteyen 2 kişi jandar-ma ekipleri tarafından yakalandı.Alınan bilgiye göre, İl Jandarma Ko-mutanlığı ekipleri tarihi eser kaçak-çılığına yönelik sürdürdüğü çalışma-lar sonucunda Silifke ve Akdeniz il-çelerinde ellerinde bulundurduklarıtarihi eserleri satmak için müşteriarayışında olan 2 şahsı tespit ederektakibe aldı. Yapılan takip ve araştır-ma sonucunda iki ayrı operasyon dü-zenleyen ekipler şüpheli şahısları ya-kalayarak gözaltına aldı. Şüpheli şa-hısların aracında ve ikametinde ara-ma yapan jandarma ekipleri, 147adet sikke, 17 adet yüzük, bir adetmühür ile Yunan-Ortodoks dönemi-ne ait olduğu değerlendirilen biradet el yazması kitap ele geçirdi.El konulan tarihi eserler incelen-mek üzere Mersin Müze Müdürlüğü-ne teslim edilirken, şüpheliler işlem-leri tamamlanmak üzere JandarmaKomutanlığına götürüldü.

SaMSun’da sahilde geceyarısı birlikte alkol aldığı erkekarkadaşı ile denizde yüzerkenkaybolan kadının cesedi bulun-du.Olay, Samsun’un Atakum il-çesi Yeşilyurt Mahallesi 75.YılBulvarı’nda 15 Ağustos gecesaat 02.00 sıralarında meyda-na geldi. Edinilen bilgiye göre,K.G.(40) adlı şahıs 10 gün öncetanıştığı kız arkadaşı ZeynepArslanoğlu (32) ile birlikte sa-hilde alkol alıp daha sonra bir-likte denize girdiler. K.G. gençkadını denizde bırakıp tuvaletihtiyacı için sudan dışarı çıktı.Bir süre sonra geri gelen K.G.kız arkadaşını denizde ve et-rafta bulamayınca polisten yar-dım istedi. Zeynep Arslanoğ-lu’nun çantası ve cep telefonudeniz kenarında bulundu.Gece yarısı Karadeniz’in azgınsularında kaybolan Zeynep Arsla-noğlu’nu bulmak için Samsun Em-niyet Müdürlüğüne bağlı dalgıçpolisler ile Sahil Güvenlik ekipleridenizde arama çalışması yaptı.Yapılan arama çalışması devamederken, kayıp kadının erkek ar-kadaşı K.G. ise Recep Tokur PolisMerkezi ekipleri tarafından gözal-tına alındı. Önceki gün SamsunAdliyesine sevk edilen K.G., savcı-ya ifade verdikten sonra serbest

bırakıldı. K.G., "Denize girdik.Kendisi alkollüydü. Ondan sonrakayboldu" dedi.
Kayalıklar arasında bulunduArama çalışmalarının üçüncügünü bu sabah saat 08.00 sırala-rında Sahil Güvenlik ekipleri vedeniz polisinin yaptığı arama ça-lışması sırasında kadının cansızbedeni denize girdiği yerin yakla-şık 250 metre uzağında yağmursuyu tahliye borusunun etrafın-

daki kayalıklar arasında sıkıştığıyerde bulundu. Cesedi sıkıştığıyerden çıkarmak için AFAD, SahilGüvenlik, deniz polisi ve cankur-taranlar çalışma yaptı. AFAD’a aitkesme ayırma makinesi ile kaya-lar esnetilerek kadının cesedi sı-kıştığı yerden çıkartıldı.Eşinden boşandığı öğrenilen 1çocuk annesi Zeynep Arslanoğ-lu’nun cansız bedeni otopsi içinAdli Tıp Kurumu Samsun GrupBaşkanlığına gönderildi.

Merkez, Osmangazi ilçesi Hüdavendi-gar Mahallesi’nde bulunan 5 katlı bir bina-nın giriş katındaki depoya bırakılan benzinbidonu bomba gibi patladı. Patlamanın şid-detiyle depoda hasar meydana geldi. Patla-ma sesi üzerine korku dolu anlar yaşayançevredekiler 112 ekiplerine bilgi verdi. İh-bar üzerine hemen olay yerine sevk edilenitfaiye ekipleri, yangını büyümeden kontrolaltına altına almayı başardı. Olayla ilgili tah-kikat başlatılırken, şans eseri yaralanmameydana gelmedi.

Gece yarısı yüzerken denizde 
kaybolan kadının cesedi bulundu
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Diplomasi tarihinin utanç 
belgesi: Balfour Deklarasyonu

Fatih Sultan Mehmet Vakıf Üniversitesi(FSMVÜ) Öğretim Üyesi Prof. Dr. ZekeriyaKurşun, diplomasi tarihinin utanç belgesiolan Balfour Deklarasyonu'nun Filistin'in iş-galine nasıl zemin hazırladığını AA Analiz içinkaleme aldı.***19. yüzyılın ilk çeyreğinden itibaren dün-yanın gündemini meşgul eden Siyonizm'in,yani sürgündeki Yahudi ırkının kendilerincevadedilmiş topraklara -Filistin’e- dönme ide-allerinin 3 önemli aşaması bulunuyor. Bunlar-dan birincisi Avrupa’da ulus devletlerin şekil-lenmesi akabinde kendilerinden olmayan Se-mitik ırkı dışlama süreci yani antisemitizmindoğuşu ve buna karşı ortaya atılan Siyonistdüşüncenin olgunlaşmasıdır. İkinci aşama isebir Hristiyan Siyonist olan Laurence Oliphant(1829-1888) ile Siyonist Kongrenlerin öncü-lüğünü yapmış olan Theodor Herzl’in (1860-1904) Osmanlı Devleti nezdindeki başarısızgirişimleridir. Her ikisi de Avrupa’da özellikleDoğu Avrupa ve Rusya’da istenmeyen ırk ola-rak kabul görmeye başlayan Yahudilerin Filis-tin’e yerleştirilmeleri için Osmanlı Devleti’nedefalarca müracaat etmiş ancak isteklerineulaşamamışlardır. Siyonizm’in üçüncü aşama-sı ise Birinci Dünya Savaşı yıllarındaki Siyo-nist aktivistlerin İngiltere’den almaya başar-dıkları Balfour vaadi veya deklarasyonudur.
Balfour vaadinin perde arkasıBirinci Dünya Savaşı yıllarında Avrupa Ya-hudi teşkilatları olağanüstü bir gayret göste-rerek Filistin’de devlet kurma düşüncelerini,dolaylı bir biçimde İngiltere, Fransa ve Rus-ya’dan oluşan İtilaf Devletlerinin Osmanlı top-raklarını taksim etme planlarına dahil ettiler.Bu maksatla oluşturdukları Yahudi Birlikleriile bazı cephelerde sembolik olarak savaşakatılmış, Yahudi veya sempatizanı olan siya-setçilerin ön plana çıkmalarını desteklemiş,daha da önemlisi Yahudi sermayedarlar özel-likle büyük dar boğaza giren İngiltere ekono-misini canlı tutmak ve savaşı finanse etmek

için seferber olmuşlardır. O günkü şartları fır-sata çeviren Siyonistler, kısa zamanda, o sıra-larda tarafsız olan Cenevre, Bern ve Lahey’debirer istihbarat şubesi kurarak başta Avrupaolmak üzere Filistin’de bir Yahudi devleti kur-ma fikirlerini açıkça dillendirmeye ve dünyayıikna etmeye başlamışlardır.Ancak o dönemde bu konuda Batılı mütte-fikler arasında bir fikir birliği yoktu. İngiltereve Fransa arasındaki görüşmelerde hatta1916 Sykes-Picot görüşmelerinde de Filistin’eözel bir statü belirleneceği söylenirken, İngi-lizler bundan bağımsız olarak isyana teşvikettikleri Şerif Hüseyin’e de Filistin’in de içindeolduğu bir Arap krallığı vadettiler. Dahası Ey-lül 1917’de Loyd George da bir taraftan Suri-yeli bazı Arap ayrılıkçılarını diğer taraftan daYahudi Ajansı temsilcilerini kabul ederek si-yasi ahlaka sığmayacak bir biçimde taraflaraayrı ayrı vaatlerde bulundu. Bu durum Yahuditemsilcileri ile İngiliz siyasetçilerini sık sık biraraya getirdi. Dünya Siyonist Kongresi Başka-nı Chaim Weizman, Sykes-Picot Anlaşmasınınmimarı İngiliz diplomat ve Siyonist sempati-zanı Mark Sykes aracılığı ile bir kere daha İn-giliz hükümetinden istekleri konusunda ara-cılık yapmasını istedi.Nitekim bu talebe karşılık olarak 2 Kasım1917’de İngiltere Dışişleri Bakanı Arthur Bal-four’un, Siyonizm’in ünlü hamisi Lord Rothc-hild’e daha sonra Balfour Deklarasyonu adınıalacak olan bir mektup gönderdi. Mektuptaşu ifadeler yer alıyor: "Majestelerinin hükü-meti Yahudilere Filistin’de bir yurt tesisi fikri-ni hararetle desteklemektedir. Bu maksatlaher ne gerekiyorsa yapılacaktır. Filistin’de ya-şayan ve Yahudi olmayanların medeni ve dinihaklarının zarar görmemesi için de azamigayret gösterilecektir. "Balfour Deklarasyonuadını alan bu mektubun yayımlanmasındakuşkusuz Lloyd George, Arthur Balfour veWinston Churchill gibi İngiliz devlet adamla-rının Siyonizm fikrine duydukları kişisel sem-patinin yanı sıra dışişleri bürokrasisindeki Si-yonist Yahudi bürokratların varlığı da önemli

rol oynadı.İngilizlerin geleneksel diplomatik yazış-malarına uygun muğlak ifadelerden oluşan bumektubun içeriğini ve nasıl sonuçlar doğura-cağını mektubu yazan da muhatapları da ga-yet iyi biliyordu. Başkasına ait bir toprağı yinebaşkasına vermeyi taahhüt eden ve benzeriolmayan bu deklarasyon, diplomasi tarihininen utanç verici belgesi olma özelliğine sahip-tir. Deklarasyonun içeriği Siyonistlerin arzula-rına bir cevap, onlara Filistin’de “ulusal biryurt” sağlamak gibi masumane bir görüntüverse de genel olarak İngiliz, özel olarak daAvrupa siyasetindeki hipokrasinin zirveyeulaştığı örneklerdendir. Bu deklarasyon herne kadar İsrail Devletinin kuruluşuna gidenyolu açsa da aslında Avrupa’daki Yahudi kar-şıtlarının yani antisemitizmin ve SiyonistHristiyanların gizli bir zaferi olması hasebiylede değerlendirilmeye değerdir. Kaldı ki, budeklarasyonda sözü edilen Yahudilerin dışın-da kalan ve ilan edildiği sırada bölgedeki nü-fusun yüzde 93’ünü oluşturan diğer unsurla-rın hakları asla verilmedi. Aksine malları, ev-leri, mülkleri hatta yurtları gasp edildi, dahasıbir milyona yakın insanı mülteci konumunadüştü ve yüzbinlerce insan hayatını kaybetti.
Bir utanç vesikasıBu belge, bütün dinlerin, filozofların, aklı-selim siyasetçilerin ve masum insanların ha-yal ettiği dünya barışını rehin aldı. Ayrıca böl-gede dört asır boyunca barışı temin eden Os-manlı Devleti’nin taksimine ve milyonlarca Fi-listinlinin mağduriyetine kapı araladı. Birkaçsatırlık belge uluslararası hukuku, en temelhak olan can ve mal masuniyetini yok saydı.Avrupa’nın güçlü devletlerinin şahsında Bal-four, kendilerine ait olmayan ve insanların ya-şadığı bir toprağı başkalarına hibe ederek ko-lonyal aklın çirkinliğini de bu utanç vesikasıile ortaya koydu. Filistin halkının mağduriyetikarşısında dünyanın hala sessiz kalması vebir çözüm üretememesi bu belgenin hedefle-rinin tamamlanmadığının da bir göstergesi-

dir. Bu yüzden bu belge bugüne kadar tartışıl-dığı gibi bundan sonra da tartışılmaya devamedilecektir.Genel olarak Avrupa, özel olarak da İngil-tere ve Amerikalıların vatansız kalan Yahudi-lere bir devlet kurdurma heveslerinin olduğu-nu söylemek tarihi bir yanlıştır. Zira böyle birdüşünce aynı zamanda İkinci Dünya Sava-şı’nın hemen öncesinde başlayan Yahudi soy-kırımının arka planını da inkar etmek olur. Buyüzden Balfour Deklarasyonu uzakta bir Ya-hudi devleti kurmak kadar, 1450’lerden itiba-ren sistematik olarak Avrupa’dan soyutlan-maya çalışılan Yahudileri de oradan kovmahazırlığıdır. Başka bir deyişle Avrupa’nın içmeselesidir. Nitekim Balfour’un ürettiği belge,Siyonizm’in sempatik ambalajında antisemi-tizme sunulan bir zafere yol açtı.Balfour Deklarasyonu daha sonra yapılanbütün barış görüşmelerinde bir çıban başıgibi kalacak ve bugüne kadar dünya barışı-nın kurulmasına engel olacaktır. Daha sava-şın sonunda müttefikler arasında çatışmala-ra sebep olduğu gibi bugün de sorun karşı-sında Birleşmiş Milletler'i (BM) çaresiz bı-rakmıştır. Avrupa Yahudilerine Filistin’de biryurt tahsisi ve 1948 yılında İsrail devletininkurulması bütün İslam dünyasını etkilemişve İsrail karşısında alacakları tavırlarda ihti-lafa düşerek birlik umutlarını yitirmişlerdir.Osmanlı asırlarında 3 büyük dinin nezdindemukaddes olan ve asırlardır yapılan düzen-lemeler ile barış içinde yaşanılan Kudüs veetrafında İsrail’in lehinde gelişen zoraki ya-pılanmalar ise dünyanın özlemi olan “ebedibarış”ı da imkansız kıldı. Kuşkusuz bu du-rum aynı zamanda kendi geleceklerindenemin olmayan Yahudileri ve İsrail’i normal-leşme zemininden uzaklaştırarak bugünküçatışma ortamını hazırlamalarına sebepoldu. [Prof. Dr. Zekeriya Kurşun, Fatih Sul-
tan Mehmet Vakıf Üniversitesi (FSMVÜ)
Öğretim Üyesi ve Ortadoğu ve afrika
araştırmacıları Derneği (ORDaF) Başka-
nıdır.]

Başkasına ait bir toprağı yine başkasına vermeyi taahhüt eden ve
benzeri olmayan bu deklarasyon, diplomasi tarihinin en utanç

verici belgesi olma özelliğine sahiptir.
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erKen yattığımbir  gecenin yarısındaacı acı çalan telefonbir anda göğüs kafe-simi ısıtmış, elim aya-ğım titremişti. Bu sa-atte aranmak pekhayra alamet değildi. Gecenin ve uyku-nun vermiş olduğu mahmurluk ile en-dişe arasında içimi ateş gibi yakacakmuhtemel  bir habere hazırlıklı olmayaçalıştım. Aslında şaşıracak bir şey yok-tu. Ölüm ani, insan fanidir sonuçta.Yaşa başa bakmayan ölüm acaba kimiuyandırmıştı uykusundan?Bir saniye sonrası ile ilgili, zerre ka-dar fikrimizin ve bilgimizin olmadığıbir dünyada yaşıyoruz.Karşıdaki ses; “Bizim Abdullah ölmüş duydunmu?” dediğinde...İçimdeki ses hemen o “Abdullah’ı”kenara ayırdı. Gönlümde iki elin parmağı kadarolan insanların içinde sadece bir taneAbdullah vardı.“Hangi Abdullah” diye sordumonun olmamasını ümit ederek.Vefat eden  bizim Abdullah'mış.“Nasıl olmuş? Ne olmuş?” diyebil-dim sadece...Beraber büyüdüğümüz, beraberokula gittiğimiz, beraber bilye ve çelikçomak oynadığımız, tuzlada süpürgekesip, taşlıkta mantar topladığımız,koca derede yüzdüğümüz, mısır közle-diğimiz, saatlerce muhabbet ettiğimizsırdaşım, en iyi arkadaşım  Abdullahvefat etmişti.Ailecek bir düğün dönüşü Çorlu’dafeci bir kazada biricik kızı Buğlem vekendisi oracıkta vefat etmişler.O gece sabaha kadar derin derindüşündüm, sessiz sessiz ağladım.Çocukluğumuzu, gençliğimizi, mu-habbetlerimizi, kahkahalarımızı, acıtatlı paylaştığımız günleri...“Hiç kalbini kırdım mı acaba?” diyedüşündüm.Bir de “yerinde ben de olabilirdim”deyip geride bırakacaklarımı düşün-düm.Sabah olduğunda beynim vefatınıkabul etmiş ama yüreğim bir türlü sin-dirememişti.En son telefonda ağlayarak babası-nın vefat haberini vermişti. Ertesi günköyde taziyede birbirimizi son görüşü-müz olduğunu bilmeden sarılmıştık.Yalova’dan Çorlu’ya Abdullah’ın ce-nazesine giderken annesi Fatma yen-geyi düşündüm. Evladını ve can paresitorununun vefat ettiğini henüz söyle-memişler.Tarifi imkansız bir acı...Yaklaşık beş yıl sonra Abdullah’ ınçok sevdiği yeğeni Ebru’nun düğünüiçin geçen hafta Çorlu’daydık.Düğün öncesi Havuzlar mezarlığın-da kabirlerini ziyaret ettik.Kaybedilmiş bir dostun bir arkada-şın ardından yazı yazmanın ne kadarzor olduğunu, kelimelerin nasıl boğaz-da düğümlendiğini bu vesile ile tecrü-be ettik.Allah’ın rahmeti seninle olsun gü-zel insan...Ailene bir sabır bahçesi, bize de birmuhasebe defteri bırakıp gittin.Mekanın cennet olsun...

MUSTAFA YILDIRIM

UYKUDAN 
UYANMAK

CeBinden özenli ve yavaş hare-ketlerle çıkarıp elime uzatmıştı.Tereddütlü bakışlarımı gördüğün-de “açabilirsin, çekinme” dedi. Açtım.Son yazdığı şiir olduğunu belirttiama defterden kopartılan bu yapraköylesine eskiydi ki ilk anda inanama-mıştım.“Yok yahu eski bu” dedim. “yap-
rak eski ama şiir yeni” demişti.On sene evvel başladığı üç dizelikşiiri yeni bitmiş meğer.Eskiyle yeni bir aradaydı yani.…OKUMAMI istemişti. İlk bana gös-teriyordu.İyi bir şair olduğunu sanırım birtek ben biliyordum zira hiçbir yerdeyayınlamıyordu.Dost ortamlarında da açığa çıkar-mıyordu. Bu sebeple o buna itiraz etsede kendisine “Şiirlerini saklayan şair”diyordum.“Saklasam sana gösterir miyim

avcı” diyordu ceva-ben.Bu diyalog yineeksiksiz tekrar edil-mişti. Zira bu yıllar-dır bizim repliğimizolmuştu.…
“aCInIn KalBi”ismini taşıyordu şiir.Sebebini tamkestiremiyorum ama isminden olsagerek şiiri hemen okuyamadım.Yanımızdaki banka oturup deniziseyretmeye başladık.Geçen şilepleri izledik, gözlerimiz-le gemileri takip ettik. Dalışlar yapıpyeniden havalanan martılara selamçaktık. Lafı oraya buraya çekiştirdik.Havadan, sudan, sıcaktan ve nemdenbahsettik.Ben pek alakası olmasa da süreklidöküp yenilemek zorundan kaldığımevde nemlenen tuzdan bahsettimuzun uzun.Bu duruma ne kadar sinir olduğu-mu izah etmeye çalıştım.Bu defa o bana sinirlendi. “avcı

neden okumuyorsun şiiri. Ben
bunu sana ne heyecanlar taşıyarak
getirdim yılın bu en sıcak günün-
de” diye çıkışıyordu.Haklıydı.Gerçekten bu sıcakta dışarı çık-

mak pek akıl kârı sayılmazdı ama dostelinden gel olursa neşet ertaş’ın de-diği gibi durulmazdı.Duramamış gelmiştim işte ama busıcakta gördüğüm muamele reva mıy-dı? Güneş ışınlarının derimize bıçakgibi saplandığı şu günde yapılacak işmiydi bu Allah aşkına? Hadi ille gösterecek akşam serinli-ğinin ne kabahati vardı? Gecenin mel-teminde daha keyifli bir paylaşım ol-maz mıydı mesela?Olurdu bana göre hem de çok gü-zel olurdu.Bir defasında ağzımdan “Söz avcı-
sı olmayı severim” şeklinde bir lakır-dı döküldü diye bu sıcakta hesabı be-nim mi ödemem gerekiyor illa?…MARUZ kaldığım psikolojik baskı-nın tazyiki yüksekti.Kaçarı yoktu belli ki.Alnımın boncuk boncuk terlemesi-ne, güneşli günde normal gözlük taka-mayışıma filan hiç aldırış etmiyordu.İlla okunacaktı. Okudum bende çar naçar.…DİZLERİMİN bağı çözüldü.Nefesim daraldı, gözüm kararırgibi oldu.Başımın döndüğünü belli etmeme-ye çalışarak boğazımı konuşmak için

temizliyormuş gibi yapsam da duru-mu kurtaramıyordum.“Bir başka vakit konuşalım mı?”teklifinde bulunsam kesin beni dost-lar künyesinden çıkarırdı.İşin aslı şu ki; söyleyebilecek birkelamım bile yoktu.Acıyı keskin bıçaktan daha keskinanlatmak şart mıydı? Birileriyle iddialaşmış veya yeminmi etmişti?Bu etkili zehrin insanın kalbi dahiltüm hücrelerine saniyesinde hücumedeceğini bilmiyor olabilir miydi? Hayır.O zaman bu neyin nesiydi, ne dö-nüyordu burada?Aklımdan geçen bu düşüncelerialenen söyleyemezdim. Kırılırdı. Onunkırılmasını hiç istemezdim ama bende bir insanım.Bir kapasitem, bir istiap miktarımvar değil mi?Daha fazla bekletmeyi göze alama-yarak tek bir cümle kurmaya niyet et-tim ve gözlerine acılı bir kıvranışla ba-karak “acının kalbi var da avcının
yok mu imanım?” dedim.Duraladı.“Tam anladım, gece konuşuruz” di-yerek elimden alıp gitti.Gece konuştuk mu peki dersenizevet, konuştuk.Belki bir gün anlatırım.Ya Selâm.

UĞUR CANBOLAT

Şiirlerini
Saklayan Şair

tÜrKiye ekonomisinin lokomotifi olaninşaat sektöründe 6 Şubat 2023'te yaşanandeprem felaketinin ardından daha yoğun birdöneme girildi. Hem deprem bölgesinde hemde diğer noktalarda süren inşaatlarda ise çalı-şacak eleman bulma sorunu yaşandı. Aylık enaz 70, en fazla da 150 bin lira verilmesine rağ-men sektör temsilcileri, kalifiye inşaat işçisibulma sıkıntısı yaşadıklarını söyledi. Kalıpçı,kule vinç operatörü, elektrik, su, sıva ve boyaustası gibi birçok meslek grubunda artık usta-çırak ilişkisi kalmaması eleman sorunlarını daberaberinde getirdi. Ayrıca ailelerin çocukları-nı sadece avukat, doktor, öğretmen gibi mes-leklere yönlendirmesi birçok sektörde ara ele-man bulunmamasına neden oldu. Konuyla il-gili konuşan müteahhit Savaş Yükselyalçın,eleman sorununun yapı maliyetlerine de etkisiolduğunu belirterek, “Şu anda ara eleman bu-lamıyoruz. Çok ciddi ihtiyacımız var. İnşaatlararası transferler de tıkandı. Maalesef eğitimsistemi nedeniyle herkes beyaz yaka oldu. Ar-kadan gelen usta-çırak ilişkisi olmadığı için buara eleman sorununu kapatamıyoruz. Boyacı,kalıpçı, sucu, sıvacı gibi teknik ara elemanlaraihtiyaç var” dedi. İnşaatlarda maaşların aylık70 bin ile 150 bin lira arasında değiştiğini vur-gulayan Yükselyalçın, “Ne kadar maaş verirsekverelim ihtiyacımızı karşılayamıyoruz. Ustalarırezervasyon yapıyoruz ama bazıları verdiğisözü tutmuyor. Herkesten talep var çünkü.Daha yüksek fiyat veren firmaya gidiyor. Soru-nun kısa vadede çözümü bizim Filipinler, Hin-distan ve Afrika'dan geçici, kayıtlı işçi getirme-miz gerekiyor. İşçilerin işi bittiğinde geri gön-dermemiz gerekiyor” diye konuştu. Öte yan-dan Yükselyalçın, şu anda bazı inşaat işçileri-nin polis, mühendis, doktor ve savcılardandaha yüksek maaş aldığını aktardı.

ÜniverSitelerde yeni akademikyıl yaklaşırken, öğrenciler yüksek fiyat-lar nedeniyle barınma sorunuyla karşıkarşıya. ANKA'ya konuşan öğrenciler fa-hiş kira fiyatlarından dolayı yaşadıklarısorunları anlattı. Ankara Üniversitesiİletişim Fakültesi öğrencisi Halil İbra-him Asrağ, ev kiralarının 13 bin liradan20 bin liraya yükselmesi sonucu evdençıkmak zorunda kaldığını belirtti. Asrağ,şu anda kalacak yeni bir ev ya da yurtaradığını söyledi. Ankara Üniversite-si’nde okuyan Filistinli bir öğrenci, kira-ların 20 bin lira, yurt ücretlerinin ise 9bin lira civarında olduğunu ifade ede-rek, “Bu fiyatları ödememiz halinde ce-bimizde para kalmayacak” dedi. Filis-tin’deki savaş nedeniyle ailesindenmaddi destek alamadığını belirten öğ-renci, mevcut kirayı ödeyememesi du-rumunda yurt ya da başka bir konakla-ma seçeneği aramak zorunda kaldığınıdile getirdi. Ankara Üniversitesi İletişimFakültesi Gazetecilik Bölümü üçüncü sı-nıf öğrencisi Halil İbrahim Asrağ, kirakontratının sona ermesinin ardından ev

sahibinin kira bedelini yüzde 65 artırmateklifinde bulunduğunu ve bu artışı öde-yemediği için evden çıkmak zorundakaldığını belirtti. Asrağ, yeni bir ev bul-manın büyük bir maddi külfet oluştur-duğunu ve mevcut kiraları karşılamanınneredeyse imkansız hale geldiğini ifadeetti. Avukat Yasin Gökberk Çınar, konutsorununun çözümü için yasal düzenle-melerin yeterli olmayacağını ve huku-kun tam olarak uygulanması gerektiğinivurguladı. Çınar, konutun bir barınmaaracı değil, yatırım aracı olarak görül-mesinin sorunları artırdığını belirtti.Ankara Tüm Emlakçılar Meslek Oda-sı (ATEM) Başkanı Hakan Akçam, kirafiyatlarının belirli bir standarda ve yasalzorunluluğa göre tespit edilmesi gerek-tiğini ifade etti. Akçam, üniversite öğ-rencileri için uygun fiyatlı konut seçe-nekleri sunma konusunda çalışmalaryürüttüklerini, öğrencilere kiralardayardımcı olmak için mal sahipleriylegörüştüklerini ve özel olarak öğrencile-re yönelik uygun fiyatlı konut listelerioluşturduklarını belirtti.

Kahramanmaraş'ta domates ve biberüreticileri, artan maliyetler ve düşük ürün fi-yatlarına karşı seslerini duyurmak amacıylabüyük bir eylem düzenledi. Çiftçiler, traktör-lerle oluşturdukları konvoyla Kahramanma-raş-Gaziantep yolunu trafiğe kapatarak eylemyaptı. Eylem sırasında ellerindeki domatesleriyola döken çiftçiler çağrıda bulundu. Çiftçiler,yüksek maliyetlerle üretim yapmalarına kar-şın, ürünlerinin düşük fiyatlarla satılmasınınkendilerini zor durumda bıraktığını vurguladı.Çiftçiler, "Kahramanmaraş çiftçisi bitiyor. Des-tek çıkılmazsa ilerleyen günlerde çiftçi intiharhaberleri alınacaktır. Eğer destek bize sağlan-mazsa çiftçiler her gün bu eylemi gerçekleşti-recektir" açıklamasında bulundu.Çiftçiler, tarım ürünlerinin maliyetleriningeçen yıla göre büyük bir artış gösterdiğini ifa-de etti. Mazot fiyatının 20 liradan 42 liraya, işçiyevmiyesinin ise 400 liradan 800 liraya çıktığı-nı belirten çiftçiler, Tarım Kredi Kooperatifle-ri'nin alım yaparak destek sağlaması gerektiği-ni savundu.

Öğrenciler barınamıyorYeni akademik yıl öncesinde üniversite öğrencileri, konut kiralarındaki büyük artışa tepkigösterdi. Başkentte öğrenci kiraları 20 bin liraya, yurt ücretleri ise 9 bin liraya kadar çıktı

SamSun’un Tekkeköy ilçesiKaymakamı Enver Hakan Zengince,bölgedeki fındık üreticilerini ziyaretederek hasat filesi sistemini inceledi.Zengince, AA muhabirine yaptığıaçıklamada, fileyle hasat yöntemininfındık dallarının ve ocaklarının zarargörmeden toplanmasını sağladığınıbelirterek, "Ayrıca zemindeki bitkiörtüsü ve birikmelerin önlenmesiyleüretime büyük katkı sağlanıyor."dedi. Tekkeköy İlçe Tarım ve OrmanMüdürlüğünde görevli ziraat mü-hendisi Filiz Turna da hasat maliyeti-

nin düşürülmesinin yanı sıra neminve yağmur suyunun uzaklaştırılma-sının sağlandığını dile getirerek, "Busayede aflatoksin oluşumuna da en-gel oluyor. Meyvenin kendiliğindenolgunlaşıp filenin üzerine düşmesiya da dalı hafifçe silkelemenizlemeyvenin düşmesi, randımanı dabüyük ölçüde artırmaktadır." diyekonuştu. Yağbasan Mahallesi'nde 3yıl önce 20 dönümlük fındık bahçe-sinde hasat filesi kullanmaya başla-yan Hamit Kırbaş Alioğlu da bu yön-temle hem maliyetlerini düşürdüğü-

nü hem de ürün kalitesini artırdığınısöyledi. Alioğlu, "Fileyle hasat saye-sinde işçi maliyetlerimiz düştü, ürünkalitemiz arttı. 50 bin lira olan mas-rafımız, 5-6 bin liraya kadar düştü.Hasat öncesi bahçedeki yabancı otla-rı temizleme işlemi bu sistem saye-sinde bir defaya iniyor, ayrıca benzinmasrafında da tasarruf ediyorum.Eşimle birlikte gerekirse hiç işçi al-madan hasat yapabiliyoruz. Fındı-ğım file sayesinde zarar görmedenkurumuş halde toplanıyor." ifadeleri-ni kullandı. Hasat filesi kullanan üre-ticilerden Ali Yılmaz da "Yevmiyele-rin 1200-1300 lira olduğu bu dö-nemde file sistemi uzun vadede bü-yük tasarruf sağlıyor. 8 ton fındıktoplanan bir dönemde 300 bin lirayevmiye ödemektense 200 bin liramasrafla 30-35 dönümlük tarlayı fi-leyle kurtarmak mümkün. Fileyiağustos başında seriyoruz ve eylülortasına kadar kaldırmıyoruz." de-ğerlendirmesini yaptı. (AA)

Fındık üreticileri hasat
filesi ile maliyet azaltıyorKaradeniz Bölgesi’nin en önemli tarım ürünlerinden fındıkta artanmaliyetleri düşürmek isteyen üreticiler, hasat filesine yöneliyor

İnşaatta eleman
rezervasyon 

dönemi başladı

Ellerinde kalan 
domatesleri 
yola döktüler
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İslam ÖZKAN
Gülay ADIGÜZEL

topluM olarak yaşadığımız man-evi bunalım Müslümanların hayatınıntüm alanlarında İslam’a uygun olma-yan saçma sapan davranışlar edinme-sine yol açmıştır.
söylenmesi bile içimi acıtıyor

ama söylemek zorundayım; hem
Müslüman olalım hem gayri Müs-
limler gibi yaşayalım bir anlayış
içerisindeyiz.Bu durum Müslümanların günlükyaşamalarında her an gözlemlenmek-te ve durumdan rahatsızlık duyulma-dığı gibi normal karşılanmaktadır.  

yani, yaşadığımız veya yaşama-
ya çalıştığımız “ortaya karışık bir
Müslümanlık”!Sadece amelde değil, iman ve iti-katta da durumumuz hiç iç açıcı değil!

İslam hiçbir şekilde gelgiti ve
tavizi kabul etmez; herkesin kafası-
na göre bir İslam yoktur.

İslam bir görüş değil, tamamen
inanmaya dayalı bir sistem olup İs-
lam’ın sana göresi bana göresi ola-
maz. İman ve amelde kesin ölçüler olupherkes bu ölçüler içinde kalmak mec-buriyetindedir.

Ölçü dışını normal karşılamak
ameli zayi ettiği gibi imanı da yok
edebilir.Mesela, giyim kuşam:

Müslüman kız ve kadınlarının ek-seriyetinde PeygamberEfendimiz(sav)’in “giyinik çıplaklık-lar” ile ilgili Hadis-i Şerifinde beyanbuyurduğu durum yaşanmaktadır.
kafası kapalı yani Müslüman

aşağı tarafların Müslümanlıkla ala-
kası yok, saçma sapan giyimler. Bunları gördükçe utanıyor, ümme-tin çocuklarının geldiği bu durumaüzülüyorum!

böyle bir giyim tarzının üzerine
başörtüsü olmuyor!İnanarak içten söylüyorum; niyetöyle olmasa bile bu tarzlar başörtü-süyle dalga geçmek olup Allah(cc) ko-rusun sahibinin imanına zarar verebi-lir; çünkü, bu durumun kötü örnekteşkil edebileceği hesaba katılmalı.Popüler veya dayatılan kültürünyansımalarını hemen hemen hayatıntüm alanlarında görebiliyoruz.

tanığım birçok muhafazakar ai-
lelerin düğünlerinde “ortaya karı-
şık Müslümanlığı” görüyoruz.Düğünler gelinle damadın dansıy-la başlıyor, akabinde toplu dansla de-vam ediyor. Dans faslından sonraKur’an-ı Kerim ve arkasından dua,varsa sema gösterisi….

takı merasiminden sonra orta-
lık yıkılıyor; vur patlasın çal oyna-
sın, tabi kadın erkek birlikte…

Arkadaş ya Müslümanlığa uygundüğün merasimi yapacaksın ya da ka-dın erkekli, yarı çıplak giyim ortamla-rında kutsal kitabımız Kur’an-ı Kerimiokumayacak veya okutmayacaksınız!
kur’an-ı kerim okunurken in-

sanların çoğu dinlemiyor, herkes
konuşuyor, eğleniyor; oysa ki,
kur’an-ı kerim okumak sünnet,
dinlemek farzdır. Yüce Rabb’imiz “kur’an okundu-
ğu zaman onu dinleyin ve sessiz
durun ki, rahmete nail olasınız.”(A’raf, 7/204) Buyurmaktadır.Düğünlerimizde de “Tam OrtayaKarışık Bir Müslümanlık” icra ediliyor!

İslam’a uygun olmayan ister dü-
ğün isterse başka merasimlerde
kur’an-ı kerim okuyarak veya oku-
tarak günaha vesile olmayınız.Özellikle son yıllarda giyilen nişanelbiseleri ve gelinlikler duyarlı herMüslümanı utandırır, utandırmıyorsadiyecek bir şeyim yok!

yeni tip nişan elbiseleri ve ge-
linliklerde göğüsün üst kısmı dahil
olmak üzere omuz kısımları tama-
men açıktır.Bir de düğünlerde giyilen elbiselervar ki, şaşırıyorum; sanki, düğünlerdegiyilen elbiselerde belli oranda dekol-te şartmış gibi.

-bu hale nasıl geldik veya geti-
rildik?Özellikle gençler üzerinde etkiliolan medya bu tür giyim tarzlarını kö-rüklemektedir.

-Film, dizi, program hatta rek-
lamlarda bu giyim tarzını yoğun
olarak görmüyor muyuz?Birileri kendilerince haklı olaraksana ne milletin giyiminden, düğü-nünden senin başka uğraşacak işin

yok mu, adalet, kul hakkı ihlallerini,geçim sıkıntısını dile getir diyebilir, di-yorlar da.Elbette ki, yeri geldiğinde birçoktoplumsal sorunlara yazılarımda yerveriyorum.
sadece günlük hayatımızda de-

ğil; adalet, liyakat, kul hakkı, hırsız-
lık, yolsuzluk vs hemen hemen her
alanda “ortaya karışık bir Müslü-
manlığı” görebiliyoruz.İslamiyet insanların işine geldiğigibi yorumlayacağı, yaşayacağı bir dinolmayıp tamamen ölçü dinidir veMüslümanım diyen herkes İslami öl-çülere riayet etmek zorundadır.

şunu da söylemeden geçmeye-
yim; buna benzer yazılarımın mu-
hatabı kendini Müslüman olarak
tanımlayanlar olup diğerleri üzeri-
ne alınmasınlar.Bir de beni derinden üzen bir hu-susu da belirteyim:Sosyal medya denen bir alan varki, bu alan faydalı işlerde kullanılırsaiyi de genel itibariyle zararı faydasın-dan oldukça fazladır.

Muhafazakar/ dindar aileler ni-
şan elbisesi ve gelinlik aynen yuka-
rıda açıkladığım gibi olmasına rağ-
men bu utanılası durumu sosyal
medyada niye paylaşıyor, bu şuur-
suzluğu niye gösteriyor anlamıyo-
rum!Müslüman niye paylaşıp başkamuhafazakar/dindar ailelere kötü ör-nek oluyor, günahtan korkmuyor mu-sunuz?

paylaşma kardeşim paylaşma;
sen paylaştıkça bu durumun nor-
malleşmesine katkı yapacağını, bu-
nunda bir vebali olduğunu unut-
ma!

ALİ DUTAL

ORTAYA KARIŞIK 
BİR MÜSLÜMANLIK

sağlık Bakanı Kemal Memişoğlu,Habertürk TV'de gündeme ilişkin soru-ları yanıtladı. Memişoğlu, maymun çiçe-ği salgınının 20 yıldır Kongo'da olduğu-nu, yeni bir hastalık olmadığını söyledi.Dünya Sağlık Örgütünün Temmuz2022'de bugünkü gibi acil durum ilanıyaptığını kaydeden Bakan Memişoğlu,Mayıs 2023'e kadar bu ilanın devam et-tiğini, o zaman da Avrupa ve Türkiye'debirkaç vaka görüldüğünü anımsattı. Ke-mal Memişoğlu, "Şu an bizde yok. Şimdifarklı bir versiyonla 2024'te yenidenaynı bölgede görülüyor. Bu hastalık nor-malde o bölgede zaten görülen bir tür.Bu, daha çabuk bulaştığı, temas yoluylabulaştığı söylenen bir çeşidi. Bilim in-sanlarıyla oturup konuştuğumuzda Tür-kiye'de 2024'te bu görülmedi. Şu anakadar ülkemizde bu son maymun çiçeğihastalığıyla ilgili bir tanı konulmadı.Yani bizde şu ana kadar yok, inşallah daolmasın." ifadelerini kullandı.Memişoğlu, gerekli hazırlıkların ya-pıldığını belirterek, "Bu acil durumdansonra bilim kurulumuzu oluşturduk vebu hastalıkla ilgili eğer ülkemize gelirsenasıl bir önlem alınması gerekir, gelme-den nasıl bir önlem alacağız, gelirse neyapacağız, bunlarla ilgili bütün planla-malarımızı ve hazırlığımızı yaptık. Bubilim kurulu hastalıkla mücadeleninrehberi aslında. Dünya Sağlık Örgütüilanında bunu söylüyor. Hazırlıklı olunama yayılıp yayılmayacağı konusundabir netlik yok çünkü lokalize kalıyor ge-nelde Afrika'da bu hastalık. Tabii ki baş-ka yerlerde tek tük olacaktır ama salgınşeklinde olma ihtimali, bilim insanları-nın söylediği kadarıyla Kovid gibi olma-yacağını herkes ifade ediyor. Kovid te-masla değil tamamen solunum yoluylabulaştığı için yaygın bir hastalık oldu."diye konuştu. Virüsün yapısının değişe-bileceğini veya başka bir virüsün de sal-gın yapabileceğini kaydeden Memişoğ-lu, "Biz sağlık sistemi olarak buna hazır-lıklıyız. Tüm önlemlerimizi almaya baş-

ladık. Nasıl Kovid'te başarılı olduysak,sağlık sistemimizle, insan gücümüzlebuna da hazırlıklıyız. Testinden aşısınakadar her türlü önlemi alıyoruz." dedi.Memişoğlu, bilim insanlarının, çiçekaşısı olanların bu hastalıktan yüzde 85korunduğu yönünde açıklamaları oldu-ğunu hatırlatarak, "1980'e kadar ülke-mizde zaten çiçek aşısı olmayan hemenhemen yok. Yine de her türlü önlemi alı-yoruz. Hastalık nedir, nasıl dolaşıyor, na-sıl davranacağız, bunların hepsini bilimkurulumuzun rehberinde yayınladık. Burehbere web sayfamızından ulaşılabilir."ifadelerini kullandı. Hastalığın ateş vebaş ağrısıyla başladığının bilindiğinikaydeden Memişoğlu, Afrika'dan hika-yesi olan bu tür vakaları takip etmeyeçalıştıklarını belirtti. Bakan Memişoğlu,"Şu an için alarm durumu yok. Milleti-miz rahat etsin. Biz alarmdayız, toplu-mun alarmda olmasını gerektirecek birhusus yok. Son varyantın öldürme ora-nının biraz daha yüksek olduğunu gös-teriyorlar. Ama tabii ki 15 bin vatandaşetkilenmiş Kongo'da. İşte 517, DünyaSağlık Örgütünün söylemesine göre ölüvar. Ama genelde başka hastalıkları olandüşkün insanlarda ölüm oranının yük-sek olduğunu ifade ediyorlar. O nedenlede takip ediliyor." dedi.
"9 AŞIYI KENDİMİZ
ÜRETMEYE BAŞLAYACAĞIZ"Aşılar konusunda toplumun bilin-çlenmesi gerektiğine dikkati çeken Me-mişoğlu, "Aşılarımızı kendimiz üretece-ğiz. 9 aşıyı kendimiz üretmeye başlaya-cağız. O zamanlar belki dışarıdan teminidaha kolay gözüktü ama şimdi bu aşılarıyeniden yapacağız. İnsan gücü, insankalitesi çok iyi Türkiye'nin. Altyapımızıda hazırlıyoruz. İnşallah bu aşıların hep-sini kendimiz üretir hale geleceğiz."dedi. Hekim açığı olduğundan söz edenMemişoğlu, hekimlerle gurur duyduğu-nu belirterek, "Çok özveriyle çalışıyorlar.Tabii ki istisnalar vardır ama gerçekten

inanılmaz bir sağlık hizmeti sunuyoruz.Dünya sağlıkla ilgili gerçekten bizi ör-nek alıyor." diye konuştu.Memişoğlu, MHRS'ye işaret ederek,bunun bir hastanenin çalışma takvimigibi düşünülmesi gerektiğini söyledi.Randevularla ilgili Memişoğlu, "Bu ko-nuda bazı sıkıntılarımız olduğunu bili-yorum. Hasta bir daha randevuya gide-miyor, aynı doktoru bulamıyor. Bazenaynı doktoru bulamayabilirsiniz, o dok-tor ayrılmış olabilir ama en azından obranşla ilgili bir organizasyonu yenidenyapacağız. Bunu aile hekiminin organizeetmesini de sağlayacağız. Aile hekimiylehastaneler ve eğitim araştırma dediği-miz üçüncü basamaklar birbiriyle ha-berli çalışacak. Şu anda entegre değiller.Bunu 6 ay içinde yapacağız. Aile hekimigerektiği zaman, gerekli hasta için ran-devu alabilir hale gelecek." dedi.Sağlık Bakanı Memişoğlu, hekimle-rin Türkiye'den gittiğine yönelik soruyakarşılık da "Biz maalesef hekimleri sonzamanlarda biraz darılttık, küstürdük,toplum olarak söylüyorum. Hekimleritoplum olarak üzdük." diye konuştu.
"İLAÇ SIKINTIMIZ YOK""İlaç sıkıntımız var mı?" sorusu yö-neltilen Memişoğlu, "Hayır. Bazı ilaç-

larla ilgili sıkıntılar dönem dönem olu-yor ama şöyle bir şey var. Biz bir ilacınismiyle reçete yazdığımız için o ilaçaranıyor. Bazen o ilaç olmuyor amamuadili var, aynı etken maddeli. Onutercih etmiyor vatandaş. O zaman oilaç yok diye algı oluşabiliyor. Birkaçtane hariç şu anda ilaç sıkıntımız yok."dedi. "SMA hastaları için ilaçların SGKkapsamına alınması gibi bir durum varmı?" sorusuna Memişoğlu, bununla il-gili bir çalışma yaptırdığını belirterek,şöyle devam etti: "Maalesef bu çocuk-lar mağdur ve muhtaçlar, aileleri deöyle ve devlet bu SMA hastalarının ço-ğuna ilacını sağlıyor. Ama bu mağduri-yetten istifade eden bir kısım insanı-mız da oluştu maalesef. Bir bilim kuru-lumuz var, buna karar veriyor; ilaç ya-rayacak mı yaramayacak mı? Şu çalış-manın talimatını verdim; SMA hastala-rında ilaçlar çocuklara ne kadar faydaetti, ne kadarının hayatını kurtardı, nekadarını düzeltti? Bunları ilan edece-ğiz. SMA hastaları bizim için devletimi-zin ilaçlarını ödediği hasta türüdür.Buna ama bilim kurulu, doktorlarımızkarar verir. Maalesef bu konuda birazkampanyalarla vesairelerle ipin ucukaçmış gibi görünüyor. Bununla ilgilidüzenleme yapacağız."

Hazİne ve Maliye Bakanlığından edini-len bilgilere göre, kayıt dışı ekonomiyle mü-cadele kapsamında sektör bazlı saha dene-timleri devam ediyor. Gelir İdaresi Başkan-lığınca ülke genelinde eş zamanlı sürdürü-len denetimlerinde mobilya sektörüneodaklanıldı. Bu kapsamda, bir ay boyuncamobilya imalatçıları ve imalata katkıda bu-lunan ilişkili sektörlerde saha denetimi ya-pıldı. Mobilyacıların imalatçı veya satıcı ola-rak örgütlendiği İstanbul'da MODOKO veMASKO, Ankara'da da Siteler gibi yerlerbaşta olmak üzere, üretimin yoğun olduğu29 kentte faaliyette bulunan mükellefleredenetim gerçekleştirildi. Mobilyanın hammaddeden mamul aşamasına gelinceye ka-dar üretim zincirinde yer alan tüm sektör-ler denetim planına dahil edildi. Bu kap-samda, ağaç ve orman ürünleri toptan satı-şı, ham mobilya imalatı, kesim, boya, vernikgibi fason iş yapanlar, hırdavatçılar, kumaşve sünger gibi yardımcı ürünleri satanlar,avize, cam, aksesuar, halı, kilim, perde satışıyapanlarla toptan ve perakende mobilya sa-tışı gerçekleştirenler denetlendi.
53 MİLYON LİRALIK CEZADenetimlerde, kayıt dışı faaliyet, işlet-meye ait olmayan POS cihazı kullanımı,IBAN aracılığıyla yapılan tahsilatlarda belgedüzenlenmesi, başkasına ait banka hesapla-rı üzerinden tahsilat yapılması, işletmedebelge düzenine uyum, doğru KDV oranı uy-gulanması, kayıt dışı işçi çalıştırılması ile işyeri kira bedelinin banka kanalıyla öden-mesi gibi hususlar kontrol edildi.Buna göre, bir ay boyunca mobilya vebağlantılı sektörlerde 17 bin 258 mükellefdenetlendi ve yaklaşık 53 milyon lira suisti-mal cezası kesildi. Denetimlerde, 42,3 mil-yon lira hasılatın kayıt dışı bırakıldığı tespitedildi, 61 mükellefte KDV oranlarının uygu-lanmasına ilişkin uyumsuzluk bulundu.Ekipler, 4 bin 727 mükellefin başkasınaait IBAN'ı kullanarak tahsilat yaptığını, 61mükellefin de işletmeye ait olmayan POS ci-hazı kullandığını tespit etti.
463 ŞİRKET KAYIT DIŞIDenetimlerde 463 iş yerinin mükellefi-yet kaydı olmadan çalıştığı saptanırken 52işçinin kayıt dışı çalıştığı görüldü ve SosyalGüvenlik Kurumu'na bildirildi. Gelir İdaresi,iş yerlerinin giriş çıkışlarında sevkiyat ya-pan araçların gerekli belge düzenine uyupuymadığını da eş zamanlı kontrol etti. Kayıtdışı çalıştığı tespit edilen ve kayıt uyumsuz-luğu bulunan firmalarda fiili envanter çalış-ması yapılarak, mal sayımı gerçekleştirildi.Ekiplerce yapılan tespitler tasnif edilerekgerekli vergi incelemelerine de başlandı.
"ÇALIŞMALAR DEVAM EDECEK"Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şim-şek de konuya ilişkin değerlendirmesinde,gerekli denetim ve yoklama çalışmalarınıntüm mükellefler kayıt altına alınıncaya ka-dar devam edeceğini, denetimlerin her sek-törde artarak süreceğini söyledi. Bu alanda-ki mücadelenin dozunu artıracaklarını vur-gulayan Şimşek, "Çok kazanandan ve kayıtdışı olandan vergi almak için ne gerekiyor-sa yapacağız. Denetimlerimiz, sektörler ka-yıt dışı faaliyet gösterenlere odaklanıyor.'Maliye mutlaka kapınızı çalacak' demiştik,başta kayıt dışı olanlar olmak üzere, çok ka-zanıp az vergi verenleri denetlemeye de-vam edeceğiz." dedi.Şimşek, kayıt dışılıkla her alanda etkinyöntemlerle mücadele ettiklerine dikkatiçekerek, dürüst mükelleflerin de her zamanyanında olduklarını vurguladı. Maliye ekip-lerinin sürekli sahada olacağını dile getirenŞimşek, hedefin vergide adalet ve etkinlikolduğunu kaydetti.

Alarm durumu yok
sağlık bakanı MeMİşoğlu’ndan ‘MayMun çİçeğİ’ açıklaMası

Virüsün Türkiye’de görülüp görülmediği ile ilgili soruya yanıt veren Bakan Memişoğlu,“Şu ana kadar ülkemizde bu son maymun çiçeği hastalığıyla ilgili bir tanı konulmadı. Yani bizde şu ana kadar yok, inşallah da olmasın. Şu an için alarm durumu yok. Milletimizrahat etsin. Biz alarmdayız, toplumun alarmda olmasını gerektirecek bir husus yok” dedi

İstanbul'a su sağlayan barajların sumiktarı yüzde 51,36 seviyesine kadar geri-ledi. Şehrin barajlarının doluluk oranı 3Ağustos 2024 tarihinde yüzde 57 seviye-sindeydi. Barajların 13 gün sonra dolulukoranı yüzde 52 seviyesine geriledi.Alibey Barajı, doluluk oranı yüzde 17,82
ile İstanbul'un en kurak barajı oldu. Mağlo-va kemerinin büyük bir kısmının gün yüzü-ne çıktığı görüntüler havadan çekilen kare-lere yansıdı. Su seviyesi azalması ile onlarcalastik, bidon, ayakkabı gibi atıklar gün yü-züne çıktı. Kuruyan baraj alanlarındaki top-rakların çatalmış hali kuraklığın geldiği se-

viyeyi ortaya çıkarttı.Yaz aylarında bilinçsiz su tüketimi ve sı-caklar nedeniyle hızlı buharlaşma, yağışsızgeçen yaz ayları nedeniyle su seviyesi hızlaazalmaya devam ediyor. Uzmanlar yaz ayla-rında su tüketiminde dikkatli olunması ge-rektiği uyarısında bulundu.
İstanbul'da

kuraklık 
tehlikesi

Mobilyacılar
Maliye'nin 
radarında
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Birleşmiş Milletler Yakın Doğu'da-ki Filistinli Mültecilere Yardım ve Bayın-dırlık Ajansının (UNRWA) Gazze MedyaOfisi Direktör Vekili İnas Hamdan, UNR-WA'nın neden İsrail tarafından "terörörgütü" olarak ilan edilmek istendiğinive ofisin bölge için önemini anlattı. İsra-il'de, UNRWA'yı "terör örgütü" ilan eden,ülkedeki çalışmalarını yasaklayan ve ça-lışanlarının dokunulmazlığının kaldırıl-masını öngören 3 yasa tasarısı, Mec-lis'teki ilk oylamadan geçti.Hamdan, İsrail'in UNRWA'yı "terörörgütü" olarak sınıflandırmayı amaçla-yan son yasa tasarısına ilişkin, "Bu ka-rar, UNRWA'yı parçalamaya yönelikdaha geniş bir kampanyanın bir parçasıolarak görülüyor. Ayrıca başka seviye-lerde devam eden benzer çabalar var.UNRWA'nın parçalanması durumunda,mülteci durumunun da ortadan kalka-cağına inanılıyor. Bu durum BirleşmişMilletler tarihindeki bir ilk." değerlen-dirmesinde bulundu. UNRWA’nın 75 yıl-dan fazla süredir insani yardım alanındafaaliyet gösteren ve Birleşmiş Milletlerebağlı en büyük insani yardım kuruluşuolduğunu hatırlatan Hamdan, UNR-WA'nın hizmetlerinden yaklaşık 6 mil-yon Filistinli mültecinin yararlandığını

belirtti. Hamdan, UNRWA’nın bölgedekietkisi ve yeniden fon sağlayan ülkelereilişkin şunları söyledi: "UNRWA'nın böl-gedeki insani müdahaleyi yönetmedekirolüne açık bir güven var. Son birkaç ay-dır UNRWA'ya desteğini durduran çoğuülke, finansmanı yeniden başlattı. Sonolarak UNRWA’nın uzun süredir ortağıolan Birleşik Krallık destek sağladı. Bazıülkeler finansmanı durdurmadı ve malikatkılarına devam etti."UNRWA'nın hayat kurtaran hizmet-lerine ve ekiplerin tüm bölgelerde, özel-likle de Gazze'de sağladığı insani hiz-metlere duyulan güven için destek sağ-layan ülkelere teşekkür eden Hamdan,"UNRWA'ya verilen desteğin bu dönem-de her zamankinden daha önemli oldu-ğunu belirtmek gerekiyor." dedi.
"engeller nedeniyle 
açlık yaşanıyOr"UNRWA'nın eğitim, sağlık, çevresağlığı, gıda ve nakit yardım, kamp iyi-leştirmeleri, psikososyal yardım ve di-ğer lojistik hizmetleri sunduğunu anla-tan Hamdan, "Tüm bu engeller, sağlıkve çevreyle ilgili daha fazla felakete se-bep oluyor. Bunun yanı sıra ticaret sek-töründe zaten zorluk yaşayan sivil hal-

kın gıda kaynaklarına erişimindekizorluklar açlık durumunun geri dönü-şüne yol açıyor." diye konuştu. Ham-dan, güvenlik koşullarının sürekli ola-rak kötüleşmesi ve çatışmaların şidde-tinin artması nedeniyle insani yardımfaaliyetlerinin zorlaştığını dile getirdi.Hamdan, duruma ek olarak insani yar-dımların ve tıbbi malzemelerin akışı-nın engellendiğini hatırlatarak hayatidamarın kesilmeye çalışıldığını ifadeetti. İnsani yardımların hayat damarıolduğuna dikkati çeken Hamdan,"UNRWA'nın yeterli ve düzenli miktar-larda gıda, su, tıbbi malzemeler, ilaçlar,aşılar ve yakıt gibi kaynaklara ihtiyacıvar. Bu malzemeler olmadan, insaniyardım alanındaki etkinliğimiz ne ya-zık ki son derece azalıyor. Oysa bu kay-nakların hepsi son derece önemli, insa-ni durum oldukça hızlı şekilde kötüle-şiyor." diyerek sözlerini tamamladı.BM üyesi devletlerin gönüllü katkıla-rıyla finanse edilen UNRWA, faaliyetleri-ne başladığı 1950'den bu yana Filistinlimültecilere gıda, sağlık, eğitim, barınmagibi insani yardımları sağlayan ana ku-ruluş konumunda bulunuyor. Ajans bu-gün 5,9 milyon Filistinli mülteciye des-tek sağlıyor. UNRWA, yaklaşık 74 yıldır

Filistinlilerin yaralarını sarmaya çalışır-ken, bu süreçte tesisleri defalarca İsrailtarafından vuruldu, tonlarca gıda ve ilaçyok edildi. Gazze Şeridi'ndeki UNR-WA'ya ait okulların yüzde 70'i vuruldu.BM Genel Sekreteri Antonio Guter-res, İsrailli yetkililerin UNRWA persone-linin "terör örgütleriyle bağlantıları ol-duğu" ve "7 Ekim saldırılarına karıştığı"yönündeki iddialarının acilen soruştu-rulmasını istemişti. UNRWA da İsrail'iniddialarına yönelik soruşturma başlat-mıştı. Bağımsız İnceleme Grubu, Guter-res'in talebi doğrultusunda 22 Nisan'datamamladığı raporunda, İsrail'in, UNR-WA personeline yönelik iddialarına iliş-kin hala kanıt sunmadığını bildirdi.İsrail Toprak Otoritesi, 30 Mayıs'taUNRWA'ya gönderdiği mektupta "kira-lama şartlarını ihlal ettiği" iddiasıyla30 gün içinde İsrail’in işgali altındakiDoğu Kudüs’te bulunan ofislerini tahli-ye etmesini istedi. Tel Aviv, söz konusukararı ise fanatik Yahudilerin 7 Ma-yıs'ta İsrail’e bağlı Kudüs Belediye Baş-kan Yardımcısı Aryeh Yitzhak King ön-cülüğünde Doğu Kudüs’ün Şeyh Cer-rah Mahallesi'ndeki UNRWA GenelMerkezi'nin kapatılması talebiyle dü-zenlenen gösteriden sonra aldı. (AA)

Vazife edindim kendime okunan-dan daha ziyade dokunanlar ile nikâhkıyacağım diye. Kaç akit yaptım, nicesözler verip bedeller ile belini kuşadı-ğım sevgilim, yüreğin rahmine düş-
tüm. İncindim, kırıldım, ötelendim,ayaklarıma çelmeler atıldı ve atılan if-tiralar, yapılan itibar suikastları ileben, gönülde rahme düştüm. Bulun-duğum evi, pazarı, sokağı ve doğayıdinledim, eşlik ettim eşsiz seslerine ve
ben kuru yaprakta rahme düştüm.Büyüsü ve tılsımı olan, kasıp kavu-ran, direnilse bile kalbe ve yüreğe,hele de vicdana tam on ikiden atışlaryapan ben, düşmanlarımın bile engel-lenemez iltifatlarına, kalplerinden dı-şarı sızan karşı konulamaz hayranlıkve saygının rahmine düştüm.Kendi derinliklerime isteye isteyeçağırdığım ama istemeye istemeye ko-nuk olanları o derinlikler içinde nefes-siz, takatsiz, dirençsiz bıraktığım tekbaşınalığım dolayısıyla koca bir kitle-nin ve üstelik iflah olmaz haramza-

de kitlenin göz ve
gönül rahmine düş-
tüm.Kuru, kupkurugüz yaprakları gibidökülen, oradan ora-ya savrulan, meta ilekurdukları hayâsızve haram ilişki sahibibütün dincilerin ya-van tezleri, iddiaları,yalanları ve aldatmaları içerisinde boyverdim, filiz verdim, sürgün verdim ve

ben umudun, inancın, direncin rah-
mine düştüm.

Göz çukurlarına doldum her bi-
rinin. Akıp düşmesin diye göz pınar-
larımdan bile sakındığım duruşun,
tavrın, omurganın, haysiyet, şeref
ve namusun rahmine düştüm.Bütün hırsızların, namussuzların,sahtekârların; Allah ile aldatıp Allahile kandıranların, istismar etmedik de-ğer bırakmayan ve hemen akşamın daalkol, zina, şehvet, şöhret ve uyuşturu-cu kokan dinsel ayinlerinin önüne
sütre oldum, engel oldum kütüğün,
kayanın ve taşın rahmine düştüm.Gözlerim ve dahi kulaklarımla izli-yorum hayâsız ayinlerini. Sessiz, seda-sız ve sözsüz değil, düpedüz haykıra-rak hakaret ediyorum yüzlerine yüzle-rine ve yaktıkları her bir sürgünün,her bir fidan ve ağacın acıları kulakla-
rımı sağır ederken ben alevin, ateş
ve korun rahmine düştüm.

Mahrem ve alabildiğine kin dolugülücüklerim, elinden gelen her şeyisonuna kadar serdetmiş olmama rağ-men mahcup ama mağrur duruşum,her tarafı yara ve bere içerisinde, oy-nanan oyunun bütün büyüklüğünerağmen yalanın evi olmaz düsturuylablöflerini görüyor dikleşmenin, artır-manın ve üzerine üzerine yürüme
şuur, bilinç, erdem ve cüretin rahmi-
ne düştüm.Damaklarımı kanatan her bir söz-cüğü tekrarlaya tekrarlaya tadını çıka-rıyorum. İçimi yalayıp geçen yangın ilemutluluk dalgası üzerinden bir bağkuruyor ve henüz el değmemiş, kir-lenmemiş, bakir düşlerimle ben ede-
bin, kurallı ve kuralsız yakıcı bütün
cümlelerin rahmine düşüyorum.Dudak büküyorum umarsız, du-yarsız ve vurdumduymazlara. Utanırbe insan, döner de bir bakmaz mı böy-lesi köz türü yanışlara? Hüsran veumut döngüsü içerisinde hayat ve ha-yatiyet ile bir kez daha nikâh tazeli-
yor şahit ve şehit olmanın rahmine
düşüyorum.Korkular kuşatmış her birimizi.Birbiri ardısıra dizilmiş yığınlarca tersköşe sorular dik dik bakıyor her biri-mizin göz bebeklerine. Hayatı mı çoksevmiştik yaşamayı mı? Neydi direnci-mizi kökünden kurutan şey? Sırat
köprüsünden bile isteye attığım
kendim Cehennem ve ölümün rah-
mine düşüyorum.

Her tarafım asılmamı isteyen vebekleyen cellatlar ile dolu. Altımı eşe-leyip duruyorlar. Daha fazla neremdenvururlarda canımı daha çok acıtırlardiye kıvış kıvış dönen zebaniler, giyo-tin sehpaları kurmuş avazları çıktığın-ca bağırarak ‘’ affın yok, merhametyok ve ölmelisin ‘’ nidalarının tam ortayerinde ölümsüzlük, ibret ve hakika-
tin rahmine düşüyorum.Bunca kin ve nefret dolu kalabalık-lar ‘’ ilk taşı kim atacak ‘’ diye birbir-lerinin gözlerine davetkâr ama korkudolu bakışlarını gizlemeye ve sakla-maya düşsün ben, doğmak için ölme-nin, bir düşüp bin kalkmak için onu-run, direncin, devrim ve kelime-i Tev-
hid’in rahmine düşüyorum.Tuhaflıklar, hayasızlıklar ve ayıplarüzerine kurduğunuz düzeninizi başı-nıza geçirip, yüzlerinize balçıkla tü-kürmek, kanser olmuş kimlik, kişilikve karakterinizi daha bir görünür kıl-mak, daha bir deşifre etmek için netlikve şeffaflığın rahmine düşüyorum.Bir diğer taraftan bir kez daha titizbir tahlile tabi tutuyorum yüreğimi.Bir kez daha esaslı bir nedamet getiriphuşu, saygı ve sevgi ile önünde eğildi-ğim Allah’a söz vererek kirli bir zihin-den tertemiz ve berrak bir amaç, niyetve muştunun rahmine düşüyorum.Yol uzun, niyet halis ve amaç pirü-pak ve ben GÜL’den vaz geçip DİKE-NİN rahmine düşüyorum…

TURAN GÜZEL

YÜREĞİN
RAHMİNE
DÜŞTÜM aBD tarafından bütçe aktarılan ve 3 yıl sü-recek “Mültecilere Ev Sahipliği Yapan Beledi-yelerde Kapsayıcı Sıfır Atık Yaklaşımı Aracılı-ğıyla Sosyal Uyumun Sağlanması Projesi” ilesığınma statüsündeki Suriyelilere “çöp eğiti-mi” verilecek. Türkiye gazetesinde yer alan ha-bere göre, Suriyeliler ve ev sahibi topluluklararasında atık yönetiminin yetersizliğindenoluşabilecek gerilim ve problemleri gidermekamaçlandığı belirtilen projeye, ABD Nüfus,Mülteciler ve Göç Bürosu tarafından 8 milyon510 bin dolar bütçe aktardı. Amaçlardan biride atıkların kaynakta ayrıştırılması ve geridönüştürülmesi yoluyla, çöp sahalarında biri-ken atık miktarının azaltılması.Proje kapsamında, öncelikle deprem böl-gesi ile paralellik gösteren şehirlerdeki du-rumlar tespit edilecek. Bu sebeple, projeninuygulama alanı olarak Kilis, Şanlıurfa, Adıya-man, Mersin, İzmir ve Hatay şehirleri pilot ola-rak seçildi. Üç yıl sürecek proje çerçevesinde,belediyelere mevcut durum tespiti sonrasındaihtiyaç duyulan ekipman desteği sağlanacak.Atık toplayıcıları belediyeler tarafından kayıtaltına alınacak. Atık başına yapılan ödemelerdijitalleştirilecek. Para yüklenen kartlar içinmobil marketler oluşturulacak. Mülteci odaklıhizmetler verilecek. Sıfır atık konusunda eği-timler düzenlenecek. Ayrıca mevsimsel işçile-re yönelik de eğitim çalışmaları yapılacak.Kooperatifler ile atık yönetimi konusunda işbirliği sağlanacak.

Hamas, Filistin sivillerine yönelikuluslararası destek çağrısında buluna-rak, İsrail’in sivil hedeflere yönelik vahşisaldırılarını ve soykırım uygulamalarını,Washington ve Batı başkentlerinin des-teğiyle sürdürdüğünü belirtti. Açıklama-da, İsrail’in bu eylemlerinin aşırılık yan-lısı hükümet tarafından meşrulaştırıldı-ğı ve uluslararası destekle devam ettiğivurgulandı. Hamas'tan yapılan yazılıaçıklamada, "İşgalci İsrail'in ihlalleri,aşırılık yanlısı hükümetin soykırımı sür-dürmesine kılıf sağlayan Washington veBatı başkentlerinin desteğiyle devamediyor." ifadesi kullanıldı.İsrail'in Gazze Şeridi'nde, özelliklekuzey ve güney bölgelerinden gelenyüzbinlerce kişinin sığındığı, orta ke-simlerinde silahsız sivilleri hedef alma-ya devam ettiği belirtilen açıklamada,şu ifadelere yer verildi: "İşgal ordusu,ailelere yönelik menfur katliamlarınyanı sıra Gazze Şeridi'nin bombalar al-tındaki çeşitli bölgeleri için tehcir tali-matları çıkararak silahsız sivilleri he-def alıyor. Son olarak çoğu çocuk 16 ki-şiden oluşan bir ailenin de olduğu on-larca kişiyi öldürdü."

İsrail'in toplu cezalandırma ve et-nik temizliğin en çirkin biçimlerindenbiri olarak, 10 aydır sivilleri doğrudanve kasıtlı şekilde hedef almaya devamettiğine işaret edilen açıklamada, ulus-lararası topluma ve BM'ye "sessizliğibırakmaları, Filistinli sivilleri korumasorumluluğunu üstlenmeleri, İsrail'insivillere karşı işlediği acımasız suçlarıdurdurmak ve bu suçların işlenmesin-den sorumlu tutmak için çalışmaları"çağrısında bulunuldu. İsrail savaşuçaklarının Gazze Şeridi'nin orta kesi-mindeki Ez-Zevayide kasabasının gü-ney girişinde düzenlediği saldırıda 9'uçocuk 16 Filistinli hayatını kaybetmişti.İsrail, 7 Ekim'de başlattığı saldırılar-dan bu yana yayınladığı "tahliye" karar-larıyla Gazze'de yaşayan Filistinlileri sü-rekli olarak göçe zorluyor. Birleşmiş Mil-letlerin (BM) verilerine göre, Gazze'deyaşayan her 10 kişiden 9'u İsrail saldırı-ları nedeniyle göç etmek zorunda kaldı.Gazze'de oradan oraya savurulan Fi-listinliler, saldırılar ve gıda sıkıntısınınyanı sıra zorunlu göç nedeniyle zor gün-ler geçiriyor. BM'ye göre, Gazze'deki Fi-listinlilerin büyük çoğunluğu ayda bir

göç etmek zorunda kalıyor.İsrail ordusu dün Gazze Şeridi'ndeyerinden edilmiş 1 milyondan fazla Fi-listinliyi sıkıştırdığı ve "insani bölge" ol-duğunu iddia ettiği Han Yunus kentininbatısında yer alan El-Mevasi'nin bazı kı-sımlarına saldırı başlatacağını duyura-rak buradaki Filistinlerden bir kez dahagöç etmelerini istemişti. Ayrıca saldırıbaşlatacağı Deyr el-Belah kentinin do-

ğusundaki bölgelerin yanı sıra Han Yu-nus'a bağlı El-Karara, Cela, Hamed veNasr bölgelerinin de boşaltılması çağrısıyapmıştı. İsrail ordusu bugün de GazzeŞeridi'nin orta kesiminde daha önce de-falarca saldırıların hedefi olan MegaziMülteci Kampı ile geniş bir alanı kapsa-yan bazı bölgelere saldırı başlatacağınıduyurarak buradaki Filistinlerden birkez daha göç etmelerini istemişti.

İsrail, Batı desteğiyle
vahşete devam ediyor

8,5 milyon dolarlık
destekle ABD'den

Suriyelilere eğitim

Hamas, uluslararası topluma ve Birleşmiş Milletler’e Filistinli sivilleri koruma ve İsrail’insivillere karşı işlediği acımasız suçları durdurma konusunda acil çağrıda bulundu. Hamas,“İsrail’in ihlalleri Washington ve Batı başkentlerinin desteğiyle sürüyor” açıklamasını yaptı
Gazze Şeridi'ne devam eden saldırılarıve Lübnan sınırında yükselen tansiyon ne-deniyle gerilen İsrail ordusu, saflarındakidindar Siyonistlerin de artan etkisi altınagiriyor. AA muhabirine konuşan uzmanlar,bu eğilimin, İsrail ordusunun operasyonla-rını ve kamuoyu söylemini yeniden şekil-lendirdiğini, bunun da önemli siyasi ve böl-gesel sonuçlara yol açtığını belirtiyor. Siyasianalist Ori Goldberg'e göre, İsrail ordusun-da dindar Siyonizm'in etkisi giderek artıyor.Goldberg, "İsrail Savunma Kuvvetleri'ndedindar Siyonistlerin etkisinin arttığını gö-rüyoruz." dedi. İsrailli akademisyen NeveGordon ise "Dindar Siyonistlerin ve özellik-le Batı Şeria'dan gelen dindar 'yerleşimcile-rin' İsrail ordusunun muharip birliklerin-deki oranı son 20 yılda çarpıcı bir şekildearttı." diye konuştu. Gordon, "Yıllar içindedindar Siyonistler ordu içinde de rütbe at-ladılar ve şu anda tugay komutanları ve di-ğer yüksek rütbeli generaller de dahil ol-mak üzere pek çok subay 'yerleşimci' hare-ketinden geliyor." ifadelerini kullandı.İngiliz The Guardian gazetesinde kısasüre önce yayınlanan bir haberde, ordununpiyade subay okullarından mezun olanlarınyaklaşık yüzde 40'ının "artık Yahudi İsrailtoplumunun yüzde 12 ila 14'ünü oluşturanve siyasi olarak İsrail'in sağ ve aşırı sağ si-yasi partileri ve gasp hareketiyle dahauyumlu olan ulusal bir dini topluluktan gel-diği" belirtildi.

Orduda ve siyasette 
dini siyOnizmGeçen yıl 7 Ekim'de Gazze savaşınınbaşlamasından bu yana, askerlerin Filistin-lilere karşı vahşet uyguladığına dair rapor-lar da ortaya çıktı. Bu durum, artan dinci Si-yonist varlığının orduyu nasıl etkilediğinigösteriyor. İsrailli akademisyen Gordon, bu-nun Gazze'deki çatışmaları etkilediğini vedindar gaspçılardan oluşan bazı birliklerin,savaşçıları mı yoksa sivilleri mi hedef aldık-larına bakmaksızın hareket eden her şeyeateş ettiğine dair haberler ortaya çıktığınıanımsattı. Siyasi analist Goldberg de benzerbir gözlemde bulunarak, dini Siyonist etki-nin en çok "Gazze'deki saha birimlerine vebunların bozulan disiplinlerine bakıldığın-da" görüldüğünü söylüyor. "Dünyanın engüçlü ordularından biri olduğu" söylenenİsrail ordusu, Gazze'de devam eden savaştaçoğunluğu kadın ve çocuk olmak üzere 39binden fazla Filistinliyi öldürdü. Hukuk uz-manları ve insan hakları grupları, İsrailgüçlerini Gazze'de soykırım yapmakla suç-larken, ülkenin askeri personeli hakkındasavaş suçu ve insanlığa karşı suç işlediklerigerekçesiyle Uluslararası Ceza Mahkeme-si'nde onlarca dava açıldı. Gordon, çoğudindar Siyonist olan sahadaki komutanla-rın, askerlerine Gazze'de yaygın bir şekildesavaş suçu işlemesine izin verdiğini ifadeederek, "Bu, İsrail ordusu için büyük bir so-run çünkü üst komuta kademesi ile sahakomutanları arasında gerçek bir uçurumoluşturuyor." dedi. Ordunun, Filistin top-raklarının kamulaştırılmasını ve yerli Filis-tin halkına karşı gaspçıların şiddetinin ha-rekete geçirilmesini aktif olarak destekledi-ğini dile getiren Gordon, bu etkinin Gaz-ze'nin ötesine uzandığını söyledi. (AA)

İsrail'de Siyonizm
orduyu etkisi 
altına alıyor

İsrail, UNRWA'yı neden 'terör örgütü' ilan etmek istiyor?
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Muğla'nın Fethiye ilçesindekiBabadağ'dan bu yılın 7 ayında 73bin 670 yamaç paraşütü uçuşu ger-çekleştirildi.İlçeye tatile gelen macera tutkun-ları, kara yolu ya da teleferikle yolcu-luğun ardından Ölüdeniz Mahalle-si'ndeki 1965 rakımlı Babadağ'a ula-şıyor.Buradaki pistlerden yamaç para-şütleriyle havalanan tatilciler, Ölüde-niz'in eşsiz manzarasını kuş bakışıizleme fırsatı buluyor.Tatilciler, pilotların yaptığı akro-basi hareketleriyle yerden yaklaşık 2bin metre yükseklikte adrenalindolu dakikalar yaşıyor. Merkezde ya-şanan yoğunluk turizmcilerin de yü-zünü güldürüyor.Babadağ Teleferik Genel MüdürüErkan Karaöz, AA muhabirine, Baba-dağ'ın özelliklerinden birinin dünya-da sayılı denize dik ve direkt inebi-len noktalardan olduğunu söyledi.Bölgede alternatif olarak 1200,1700, 1800 ve 1900 metrede atlamaistasyonlarının olduğunu belirtenKaraöz, insanlar için hem Kuzey,hem Güney alternatif noktalardanuçuş imkanları sağlayabildiklerinibelirtti.Kışın da hava şartlarından dolayı1200 metreden uçuş yapılabildiğineişaret eden Karaöz, "Kışın riske at-mak istemediğimiz için 1200 metre-den hizmet veriyoruz. Teleferiğimizde hizmet veriyor. Oradan atlayışla-rımız devam ediyor. Bu hizmeti veri-yoruz." dedi.
"Gurbetçi misafirlerimiz
bizleri yalnız bırakmıyor"Bu yılın 7 aylık dilimindeki atla-yış sayılarıyla ilgili bilgi veren Kara-öz, şöyle konuştu:"Şu ana kadar yaklaşık 73 bin670 atlayışımız gerçekleşti. Bu solove tandem olarak gerçekleşti. Ağus-tosun ortasındayız, Ekim sonuna ka-dar da bu yoğunluğun devam edece-ğini düşünüyorum. Çünkü ağustositibarıyla yoğunluğumuz başladı.Bundan sonra ekim sonuna kadar dadevam edeceğiz diye düşünüyorum.Biz kapımızı çalan herkese ev sahip-liği ve misafirlik yapıyoruz. Pistleri-miz bütün ülke vatandaşlarına açık.Şu anda İngiliz misafirler biraz dahayoğunlukta. Ama özellikle bu aylardagurbetçi misafirlerimiz çok ziyaretediyorlar bizleri yalnız bırakmıyor-lar. Çinli misafirlerimizin de gelmeyedevam edeceğini düşünüyorum.1700 metreye kadar teleferik hizme-ti veriyoruz. 1700'den sonra telesi-yej hizmeti veriyoruz. Eşsiz bir man-zaraya sahip olduğunu yerli ve ya-bancı misafirlerimiz dile getiriyorlar.Bu da bizi mutlu ediyor."Eylülde Babadağ'ın dünya para-şüt şampiyonasına ev sahipliği yapa-cağını vurgulayan Karaöz, "Dünyanınçeşitli ülkelerinden sporcular katıla-caklar. Türkiye'nin tanıtımı, özellikleteleferik turizminin, bölgenin tanıtı-mı açısından çok ciddi olduğunu dü-şünüyorum." diye konuştu.Bölgede 12 yıldır yamaç paraşütüpilotu Tuna Emrah Gök ise dünyanınen iyi kalkış alanı olduğu için tatilci-lerin bölgeye rağbet ettiğini dile ge-tirdi. Gök, bu yıl yerli turistlerin yanısıra çoğunlukla İngiliz ve Çinli turist-leri uçurduklarını kaydetti.Gök, dünyanın hiçbir kalkış ala-nından denizin görünmediğini belir-terek, "Burası o anlamda dünyadatek. Kalkıştan 3 dakika sonra denizinüzerindeyiz ve Ölüdeniz manzarasınıgörüyoruz. Herkese tavsiye ediyo-rum. Korkacak hiçbir şey yok. Yamaçparaşütümüz dünyanın en güvenlihava araçlarından bir tanesi." ifade-lerini kullandı.

Babadağ'dan bu 
yılın 7 ayında 73 
bin 670 yamaç 

paraşütü uçuşu 
yapıldı

Havran'ın "sarı dizilik" kuru 
incirinin ihracat yolculuğu başladı

Mandalina, zeytin ve nar üreti-minde önemli bir yere sahip Hav-ran'da bunun yanı sıra 2 bin dekaralandaki yaklaşık 19 bin incir ağacın-dan yılda ortalama 2 bin ton ürün ha-sat ediliyor.İlçede, Türk Patent ve Marka Ens-titüsünce (TÜRKPATENT) coğrafi işa-ret tescilli "Havran siyah inciri"ninyanı sıra halk arasında "sarı dizilik"ile "kara dizilik" olarak bilinen ve ku-rutularak tüketilen çeşitler üretiliyor.Temmuz ayında toplanmaya baş-lanan bu çeşitlerden siyah ve kara di-zilik incir, yaş olarak iç pazara sunulu-yor. Yeşil renkte toplanan "sarı dizi-lik" ise kurutulup gönderildiği Ay-dın'daki fabrikalarda paketleniyor,daha sonra ABD ve Çin'in yanı sıra İn-giltere başta olmak üzere Avrupa ül-kelerine ihraç ediliyor.İlçe Tarım ve Orman Müdürlüğüile Aydın İncir Araştırma Enstitüsü ta-

rafından kuru çeşitlerin tesciline yö-nelik çalışma sürüyor.Havranlı zeytin ve incir üreticisiAkif Tekin, AA muhabirine, 500 dö-nüm arazide incir yetiştirdiklerinisöyledi.Siyah incirle başladıkları, sarı dizi-lik çeşitle devam ettikleri hasadın ey-lüle kadar sürdüğünü belirten Tekin,"Yılda ortalama 100 ton incir işliyo-ruz. İncir çok bereketli bir meyve, il-çemizin de tescilli ürünü. Gündengüne incirimize ilgi artıyor. Hem bizkapasite artışına gidiyoruz hem demüşteri potansiyelimiz artıyor." dedi.Tekin, yaklaşık 80 işçi çalıştırarakistihdama katkı sağladıklarını ifadeetti. Adana'dan tatil için geldiği ilçe-den incir satın alan Faruk Yavuz iseHavran incirini doğal olduğunu içintercih ettiğini dile getirdi.İncirin çok lezzetli olduğunu vur-gulayan Yavuz, "İncirler taze ve gayet

güzel. Yol üzerinden geçenlere tavsiyeederim." diye konuştu.Cihat Çiçekler de Kahramanma-raş'tan tatil için geldiğini, tadına ba-kıp beğendikleri inciri dönüş yolundada yemek için aldıklarını anlattı.
"Kabuğuyla tüketilebiliyor
ve içinden bal gibi lezzet
akıyor"Havran Belediye Başkanı Emin Er-soy, Kazdağları ile Madra Dağı arasın-da yer alan ilçenin bereketli toprakla-ra sahip olduğunu belirtti.İlçede üretilen siyah incirin enönemli özelliğinin kabuğunun inceliğiolduğunu aktaran Ersoy, şunları kay-detti:"Kabuğuyla tüketilebiliyor ve için-den bal gibi lezzet akıyor. Başka birçeşidimiz ise daha çok kuru incir ola-rak tüketiliyor. Hasat edildikten sonrasergilere serilerek kurutuluyor, daha

sonra ise hem iç pazara gönderiliyorhem de ihraç ediliyor. Biz de ilçemiz-de üretim yapan çiftçilerimizin herzaman yanındayız. Belediye olarakson iki yılda hem mandalinamızınhem de incirimizin tescilini aldık."Havran Çiftçi Malları Koruma Der-neği Başkanı Halil Bıçakçı da çiftçile-rin ürünlerinin korunması için gecegündüz görev yaptıklarını vurguladı.İncirin değerli bir ürün olduğuiçin korunması gerektiğine işareteden Bıçakçı, "İncir maddi olarak de-ğeri çok yüksek. Hırsızlar 1 saatte 2-3bin liralık incir çalabiliyor. Biz de buduruma karşı gerekli önlemleri aldık,belirli bölgelere kapanlarımızı kur-duk, kameralarımızı yerleştirdik. Dro-numuzun da desteğiyle yakın takipteoluyoruz. Emniyet ve jandarmamızlaistişare halinde olarak insanlarımızınmahsulüne zarar gelmemesi için ça-balıyoruz." ifadesini kullandı.

Balıkesir'in Havran ilçesinde yaş ve kuru olarak iç ve dış piyasaya gönderilen incir çeşitleri,meyve üreticilerinin geçimini sağladığı önemli kalemlerden biri haline geldi.

Sinop'ta balıkçılar son rötuşları yaptıkları
teknelerini av sezonuna hazırlıyor

Muğla'daki Saklıkent 
Kanyonu, sıcaklarda 

serinlemek isteyenleri ağırlıyor
Muğla'nın Seydikemer ilçesinde-ki Saklıkent Kanyonu, sıcaklardan bu-nalan yerli ve yabancı ziyaretçileriniyaklaşık 5 derecelik suyuyla serinleti-yor.Kayadibi Mahallesi'nde bulunankanyonun girişine, yaklaşık 200 met-relik köprüyle ulaşılıyor. Ziyaretçiler,eşsiz güzellikteki doğaya can veren 5derecelik suda, bunaltıcı yaz sıcağınınetkisinden kurtuluyor.Bazı ziyaretçiler, kanyondaki kilisağlıklı olduğu düşüncesiyle yüzlerinesürüyor. Bazıları da bölgedeki akarsu-da rafting yapma imkanı buluyor.Yazın günlük binlerce ziyaretçiyiağırlayan kanyon, tatilcilerin uğraknoktaları arasında bulunuyor.Eşiyle tatil için Kütahya'dan gelenAhmet Ünlü, AA muhabirine, bölgeyeilk kez geldiğini belirterek, "Herkesetavsiye ediyorum. Burası çok güzel.Gelip görülmesi gereken bir yer. Hava

çok sıcak ancak suyun soğukluğu ha-vanın sıcaklığını hiç hissettirmiyor."dedi.İstanbul'dan gelen ve suda serinle-yen gemi kaptanı Zekeriya Öztemurda "Su çok güzel. Herkesin gelip gör-mesini isterim. Gerçekten serinleticibuz gibi bir su. İlk başta girildiğindeüşütüyor ama girdiniz zaman çok gü-zel oluyor." ifadelerini kullandı.Aksaray'dan ailesiyle gelen Musta-fa Köse ise kanyonun suyuyla sıcakhavada çok serinlediklerini belirtti.İç Anadolu'ya göre bölgenin sıcakolduğunu dile getiren Köse, "Bir anönce kendimizi serin sulara atmak is-tiyoruz ama bu suya da fazla dayana-mıyoruz. Yarım dakika durup tekrarçıkıyoruz ama çok güzel herkese tav-siye diyoruz." dedi.Eşi Hediye Köse de Saklıkent Kan-yonu'nu çok beğendiğini ve muhte-şem bir doğası olduğunu anlattı.

Türkiye'nin önemli balıkçılıkkentlerinden Sinop'ta balıkçılar, 1 Ey-lül'de başlayacak balık avı sezonu ön-cesi teknelerine son rötuşları yapıyor.Kentte 1 Eylül'de "Vira bismillah"diyerek denize açılacak balıkçılar, sı-cak havaya rağmen teknelerinin ba-kım ve onarımlarını sürdürüyor.Bir önceki av sezonunda yıprananağlarının onarımlarını tamamlayarakyeni sezona hazır hale getiren balıkçı-lar, barınağa çektikleri teknelerindeboya, zımpara ve temizlik gibi son iş-lemlerini gerçekleştiriyor.Sinop Abalı Su Ürünleri Kooperati-fi Başkanı Ömer Tuncer, AA muhabiri-ne, genel anlamda bereketli bir sezongeçirmeyi umduklarını söyledi.Avlanan balık çeşitlerinin sezonla-ra göre değişiklik gösterdiğine işareteden Tuncer, bu sezon için hamsidendaha çok palamuttan umutlu oldukla-rını dile getirdi.Sezonun bereketli geçmesininhem kendileri hem de tüketici açısın-dan önemli olduğunu vurgulayan Tun-cer, "Mesela geçen sezon hamsicilikoldu. Bu sene eğer palamutçuluk çok

fazla olursa hamsiciliğin biraz az olmaihtimali var. Ama palamut normal se-yirde devam edipte aşırı bir palamutolmaz ise hamsicilik yine olur çünküdenizde yine bayağı hamsi var." dedi.Tuncer, iklim değişikliğine bağlıolarak deniz suyu sıcaklığındaki artı-şın balık avcılığını olumsuz etkilediği-ni belirterek, "Çok çok olumsuz yöndeetkiliyor. Onlar da bizler gibi canlı ol-duğu için nasıl biz dışarıda sıcaktansoğuktan etkileniyorsak onlar da etki-leniyor. Yani bu kaçınılmaz. ZamanlaKaradeniz’i sıkıntılı günler bekliyor."diye konuştu.Balıkçı Altan Çobanoğlu ise üç dörtaydır yaptıkları hazırlıklarda son aşa-maya geldiklerini belirtti.Söz konusu hazırlıkları her yenisezon öncesi yapmak zorunda olduk-larını anlatan Çobanoğlu, "Ağlarımızıhazırlıyoruz. Kayığa koyacağız birazda orada uzatacağız. Şimdi kayıkları-mızın yıkama, boyama işlemleri var.Yıkama değil de boya işlemleri masraf-lı. Çekmesi, salması, boyaması. Biz buişlemleri her sene yapıyoruz." ifadesinikullandı.
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UdEF Genel Merkezi'nde açılansergide, Türkiye'nin yanı sıra Ye-men, Bangladeş, Sudan, Fas ve Su-riye gibi ülkelerden sanatçıların 65tane eseri yer alıyor.Hat sanatının uluslararası boyu-tunu gözler önüne sermek amacıy-la düzenlenen etkinlikte Türki-ye'den Yıldız Zenbil, Bangladeş'tenAbdulla bin Mostafizur ve ZarinTasneem Shelly, Yemen'den Abdul-rahman al-Saedi, Fuad Alghamri veSamer Ali Hasan Saif, Suriye'denShady Eed, Fas'tan Dr El MustaphaAit Sidi Mhamed, Sudan'dan Nama-req M. Ali sanatçılar arasında yeralıyor.Sergiye dair AA muhabirine ko-nuşan Fatih Belediye Başkanı Meh-

met Ergün Turan, sanatın hayatıgüzelleştirdiğini söyledi.Turan, sergide çok güzel eserlerolduğunu belirterek, şunları kay-detti: "Sevindirici tarafı da şu Tür-kiye'de okuyan öğrencilerimiz vebirçok İslam coğrafyasından gelenöğrencilerimiz var. Bunların birkısmının da burada önemli hattat-larımızdan icazet aldıklarını öğren-dim. Yani şu anda gördüğüm haki-katen etkileyici bulduğum eserler-

de Hasan Çelebi ve Davut Bektaşüstattan icazet alan yabancı öğren-ciler olduğunu gördüm. Fatih'te bi-zim medeniyetimiz açısından, tarihboyunca bütün güzelliklerin neşetettiği yer burası. Dolayısıyla sanather yere yakışır ama en çok Fatih'eyakışıyor. Arkadaşları tebrik ediyo-rum."Uluslararası Öğrenci DernekleriFederasyonu Yönetim Kurulu Baş-kanı Abdullah Muhammed İslamise uluslararası öğrencilere yönelikçalışmalar yaptıklarına değinerek,şu bilgileri verdi:"Ülkemize eğitim için gelen öğ-renci arkadaşlarımızla biz buradabir araya geliyoruz. Ortak paydayıda oluşturabilecek en önemli et-menlerden bir tanesi de sanat ça-lışmaları. Bugün burada kendi sa-nat süreçlerimizle ilgili, kendi gele-neksel sanatlarımızla ilgili bir sergiaçmak istedik. Özellikle son bir yıl-dır devam eden ve bütün dünyadada ciddi bir şekilde vicdanları sız-latan olaylara karşı arkadaşlarımı-zın hem kendi sanat eserlerini ser-gileyebilecekleri hem de bu olayla-ra karşı sanat ekseninde bir cevapverme noktasında bir çalışma yap-mak istediler. Hem yaşadığımız sı-

kıntıları insanların gündemine ge-tirmek, aynı zamanda da bu eserle-ri uluslararası öğrencilerle, halklabuluşturmak için böyle bir prog-ram tertip etmiş olduk."Beş farklı ülkeden çalışmalarınolduğunu vurgulayan İslam, sergi-nin bir hafta süreceğini ve bu süreiçerisinde de bu alanda çalışan ki-şilerin eserlerini sergileyebilecek-lerini söyledi.Sanatçı Namareq M. Ali ise Su-dan'dan hat alanında yüksek lisansçalışması yapmak için geldiğini be-lirtti.Ali, "Sudanlıyım. Aşağı yukarı 7yıldır buradayım. Tezhiple uğraşı-yorum. Sergide altı tane tablomvar. Hepsi daha çok tezhip üzerine.Burada olmak çok güzel hissettiri-yor. Aslında herhangi bir sergiyekatılmamız çok iyiydi bizim için.İnsanların bu sanatla tanışmasınıistiyoruz. Yani herkes bilmiyor. İs-tanbul'da zaten geleneksel sanatla-rı her yerde görüyoruz. Bir de ya-bancılar artık hat sanatıyla ilgileni-yorlar. Turistik bir yer insanlar me-rak ediyor." şeklinde konuştu.Uluslararası Hat Sergisi, 23Ağustos'a kadar ziyarete açık ola-cak.
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Bir süredir sağlık sorunları yaşa-yan ünlü oyuncu Aydemir Akbaş,kaldırıldığı hastanede 88 yaşında ha-yatını kaybetti.Usta sanatçının vefat haberinisosyal medya üzerinden duyuranmenajeri Özgür Aksoy, "Türk sine-masının koca çınarı, canımız, usta-mız, Aydemir abimiz vefat etmiştir.Acımız çok büyük. Allah mekanınıcennet eylesin." ifadelerini kullandı.Akbaş'ın yakın arkadaşı İbrahimTatlıses de dün yaptığı sosyal medyapaylaşımında, 45 yıllık arkadaşınınyoğun bakımda olduğunu belirterek,sevenlerinden dua etmelerini iste-mişti.
Aydemir Akbaş kimdir?Usta oyuncu Aydemir Akbaş, Bal-kan savaşlarında Türkiye'ye gelenArnavut bir baba ile Trabzonlu birannenin çocuğu olarak 1936'da İs-tanbul Feriköy'de dünyaya geldi.Galatasaray Lisesi'nde tamamla-dığı eğitimin ardından bir süre gaze-tecilik yapan sanatçı Altan Erbu-lak'ın yönlendirmesiyle tiyatrooyunculuğuna başladı.Gülriz Sururi, Ayfer Feray-NisaSerezli, Ali Poyrazoğlu gibi tiyatrotoplulukları ile çalışan sanatçı, "Ke-şanlı Ali Destanı", "Direkler Arası","Zilli Zarife" ve "Ferhat ile Şirin" adlıoyunlarda rol aldı.Urfa'nın Suruç ilçesinde 1960'taaskerlik görevini tamamlayan Akbaş,daha sonra Gülriz Sururi–Engin Cez-zar Tiyatrosuna katıldı.Sinemaya 1964'te Atıf Yılmaz'ınyönettiği "Keşanlı Ali Destanı" fil-miyle adım atan usta oyuncu, film-den önce 31 Mart 1964'te "KeşanlıAli Destanı"nın ilk tiyatro gösteri-minde hem sahne amirliği yaptı hemde "Sipsi Selim" karakterine hayatverdi.Aydemir Akbaş, 1968'de AyferFeray–Nisa Serezli Tiyatrosu'ndasahnelenen "7 Kocalı Hürmüz" oyu-nunda rol aldı.Başarılı oyuncu, 1969'da GülrizSururi-Engin Cezzar ve Ortakları Ti-yatrosunun ortaklarından biri oldu."Nikah Kağıdı" ile "Düşenin Dostu"oyunlarında rol alan Akbaş, birçoktiyatro oyununun da yönetmenliğiniyaptı.Sanatçı, 1974'te Yeşilçam filmle-rinin yanı sıra Yılmaz Güney filmle-rinde de oynadı. Sonraki yıllarda iseİbrahim Tatlıses ile senaryo çalışma-ları yaptı.
127 filmde rol aldıÇoğu komedi olmak üzere 127filmde rol alan Akbaş, 8 filmin yönet-menliğini yaptı, 30'a yakın tiyatrooyununda ve birçok dizide oynadı.Joseph Kesselring'in 1939'da ka-leme aldığı "Arsenic and Old Lace"oyunundan Fırat Zobu tarafından se-naryolaştırılarak, 1974-1975'te TRT1'de izleyiciye sunulan "Ahududu"dizisinde de rol alan sanatçı, 2013'teise "Altındağlı" dizisinde yer aldı.Oyunculuğun yanı sıra senaryoda yazan Akbaş, 33 filmin senaryo-suna imza attı.
"Kolpaçino" serisindeki rolüy-
le sevildi"Düş Yakamdan Osman" filmiyle1987'de yönetmenliğe başlayan Ak-baş Şafak Sezer ile "Kolpaçino" filmserisi ve "Kutsal Damacana 2: İtMen" filminde de sinemaseverlerlebuluştu.Aydemir Akbaş, 2016'da "Alemde1 Gece", 2022'de "Sünnet Çocuğu" ve2023'te "Kolpaçino 4 4'lük" filmle-rinde izleyicinin karşısına geçti.İlk kez 1964'te tiyatro oyuncusuBeyhan Benek ile evlenen sanatçı, ikikez boşandığı eşi ile üç kez evlendi.Daha önce kolon, gırtlak ve bağır-sak kanseriyle mücadele eden Ak-baş, Ocak 2023'te yeniden kansereyakalandığını duyurmuştu.

Ünlü oyuncu 
Aydemir Akbaş 

hayatını kaybettiUluslararası ÖğrenciDernekleri Federasyo-nu'na (UDEF) bağlıBab-ı Alem Uluslar-arası Öğrenci Derneğive Sefire-i Alem Ulus-lararası Öğrenci Der-neği'nin işbirliğindedüzenlenen "Uluslar-arası Hat Sergisi" sa-natseverlerle buluştu.

UDEF tarafından 
düzenlenen "Uluslararası

Hat Sergisi" açıldı

Erzurum'un asırlık 
"Ağzıaçık Tabyası" 

tarihin izlerini yansıtıyor
ErzUrUm'da, Sultan 2. Ab-dülhamit döneminde Erzurum-Kars kara yolunun güney kısmın-da 2 bin 390 rakımda yapılan ta-rihi "Ağzıaçık Tabyası" ihtişamınıkoruyor.Erzurum'da, özellikle SultanAbdülmecit, Sultan Abdüla-ziz'den sonra ağırlıklı olarak Os-manlı Padişahı 2. Abdülhamit dö-neminde inşa edilen Mecidiye,Aziziye, Uzunahmet ve Palandö-ken başta olmak üzere çok sayıdaasırlık tabya bulunuyor.Erzurum Valiliğinin sosyalmedya hesaplarından yapılanaçıklamaya göre, "Ağzıaçık Tabya-sı" Sultan 2. Abdülhamit döne-minde 93 Harbi sonrası 1884-1896 yılları arasında inşa edildi.Erzurum-Kars kara yolunungüney kısmından başlayarak Ha-mam Deresi tarafından gerçek-leştirilebilecek saldırıları püs-kürtmek ya da İlave ve Uzunah-met Tabyalarını aşma ihtimalinekarşı düşmanı durdurmak ama-cıyla Şahap Paşa tarafından çizi-len projeye göre 2 bin 390 metreyükseklikte inşa edilen tabyada,5 pusu odası bulunuyor.Etrafını çevreleyen hendek,giriş binası, asıl tabya, topçu vepusu odaları olmak üzere farklıbölümlerden oluşan ve ihtişamı-nı koruyan tabya, dron ile görün-tülendi.

UNESCO Yaratıcı Şehirler Ağı'na2019 yılında müzik alanında dahilolan Kırşehir'de müzisyen 38 yaşın-daki Yaşar Apaydın, abdal kültürünüyaşatmaya çalışıyor.Çocukluğunda ünlü halk ozanıNeşet Ertaş'ı dinleyen Apaydın, mü-zik serüvenine 2007 yılında düğün-lerde, asker uğurlama eğlencelerin-de ve özel günlerde sahne alarakbaşladı.Organizasyonlarda ilk zamanlarsolist olarak sahne alan, 2012 yılın-da ise bağlama çalmaya başlayanApaydın, AA muhabirine yaptığıaçıklamada, sürekli Neşet Ertaş'ınvideolarını izlediğini belirterek,"Düğünlerde sahne aldığım ustala-rımdan da etkilendim. Mızrap tuta-rak, 'pençe atma' derler bizde, onlargibi yaparak bağlama çalmayı öğ-rendim." dedi.Müzik eğitimi almadığını belir-ten Apaydın, "Hiç kursa gitmedim,eğitim almadım, bu işin mektebinide okumadım. Kulağımız bu müzik-lere aşina olduğu için heves de var-dı, demek ki ekmeğimiz de bundan-mış. Saz çalmaya başlayıp türkü söy-leyince daha fazla talep gördüm. Dü-ğünlere, konserlere, özel eğlenceleretek gitmeye başladım." diye konuş-tu. Apaydın, televizyon, radyo prog-ramlarına katıldığını, kendisini sü-

rekli geliştirdiğini ve daha fazla ta-nındığını söyledi.Geçen yıl TRT'de "Sen Türküleri-ni Söyle" yarışmasının elemelerine,2 kez TRT Radyosu'nda Gülşen Kut-lu'nun programına, TRT Müzik'te"Zamane" programına katıldığınıanlatan Apaydın, “Çağrıldığın yerdeerinme, çağrılmayınca görünmederler bizim burada. Sadece Kırşe-hir değil, Ankara, İstanbul, Antalya,İzmir, Bursa'da etkinliklere katıldım.Hemşehrilerimiz, Kırşehirliler gece-lerine davet ediyor, ben de gidiyo-

rum. Halkımız, söylediğim türkülerisosyal medyada paylaşıyor, insanı-mız da görüyor, düğünlerine, kon-serlere, festivallere davet ediyorlar."ifadelerini kullandı.Bağlamasına Neşet Ertaş'ın fo-toğrafını işlettiğini, Ertaş ile yıllarönce çektirdiği fotoğrafı cep tele-fonunda sakladığını belirten Apay-dın, büyük ustaların türkülerindeyaşanmışlık, dert, aşk olduğunu,hepsinin sözlerinin duyguyla yazıl-dığını ve halen insanları etkilediği-ni vurguladı.

Abdal kültürünü bağlamasıyla
düğünlerde yaşatıyor
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TElEfonuM çaldı. Arayan ManasYayıncılığın Genel Koordinatörü ŞenerBulut’tu. Selam faslından sonra ŞenerBey, “az önce Yakup Ömeroğlu ile ko-nuştum. Kendisi çok hasta, konuşma-mız, Hazar’ın güzellikleri, Hazar ŞiirAkşamları etrafında dönüp durdu. Öz-lemiş Hazar’ı”, dedi.  Üzüldüm. “Çokmu hasta Şener Bey?” dedim.  “Çağınamansız hastalığı… Ne diyorum biliyormusun? Hazar’ın balı şifa olur belki.”Düşündüm, bir arkadaşım vardı emek-li öğretmen, arıcılık yapıyordu. O geldiaklıma. “Şener Bey, ben Hazar balınıtemin ederim”, dedim. Mehmet VardıBey’i aradım. “Köydeyim”, dedi. Duru-mu anlattım. “Olur, Elazığ’a gelirkengetireyim.”, dedi.  İki gün sonra Meh-

met Bey’in getirdiğibalı alarak ManasGönül ve KültürEvi’ne gittim. “Balınücretine ben ortakolayım”, dedim Şe-ner Bey kabul et-medi. Bir güzel sa-rıp sarmaladık ka-vanozdaki balı.  Şe-ner Bey, paketi aldıkargoya vermek üzere çıktı.Aradan 20 gün geçmişti. Bir yakını-mın düğünü münasebeti ile İzmir’dey-dim. Bilgisayarımı açtım. Aman Al-lah’ım. Yakup Ömeroğlu vefat etmişti.Bu kadar çabuk mu? Üzüldüm, elden negelirdi ki… Türk dünyası bir büyük de-ğerini daha kaybetmişti. Yakup Öme-roğlu ile olan birlikteliklerimiz gözleri-min önünden geçti.  Kendisini, Türkdünyasını ortak dil ve ortak kültürdebuluşturan; Türk ülkeleri arasında duy-gu ve gönül köprüleri kurarak dostlukve kardeşlik bağlarını kuvvetlendirmeyiamaçlayan Uluslararası Hazar Şiir Ak-şamları vesilesi ile tanımıştım. Elazığ’daAnkara’da yapılan kültürel faaliyetleri-

mizde hep bizimleydi. Ankara’ya heruğradığımda mutlaka Altındağ’da bulu-nan Avrasya Yazarlar Birliğine uğrar,Elazığ’ımızın iki fahri hemşerisi YakupÖmeroğlu ile şair Ali Akbaşı ziyaretederdim. Uzun doyurucu konuşmaları-mız olurdu. Yakup Ömeroğlu ile en son21, 22 Aralık 2023 tarihlerinde ünlüTürk yazar Cengiz Aytmatov’un 95. Do-ğum yılı münasebetiyle Elazığ’da ger-çekleştirilen Cengiz Aytmatov ParkındaCengiz Aytmatov Anıtı’nın açılış töre-ninde görüşmüştük. Yanında yine candost şair Ali Akbaş vardı.58 yıllık ömründe pek çok güzelliğeimza atan, ömrünü Türk dünyasınaadayan Dr. Yakup Ömeroğlu, ne de çokiş başarmıştı. Sovyetler Birliği'nin çö-küşünün ardından bağımsızlığına ka-vuşan kardeş Türk ülkelerinin arasındakültür bağı olmadan siyasi bağın güçle-nemeyeceğine inandığı için bu doğrul-tuda çalışmalara yoğunlaşmıştı. TürkDünyası Gençlik Kurultayları, Türk DiliKonuşan Ülkeler İşbirliği Günleri ilebaşlayan çalışmalarını hep bir adım ile-riye götürerek olağanüstü gayret gös-termişti.  Kültürel bağların gençlerle

kalıcı hale geleceğine inanan Ömeroğlu,1993 yılında Türk devletlerinden vetopluluklarından gençleri bir araya ge-tirdi. 1997 yılında kaleme aldığı “Tatar-lar ve Tataristan”  kitabı ile edebiyatdünyasını Tatar Türkleri ile tanıştırdı.“Türkistan-Yesevî’nin Şehri Yesi’yeDair” adını verdiği kitabı 2003 yılındayayınlandı. Yazmış olduğu hikâyeler,Azerbaycan, Kazakistan, Kırgızistan,Özbekistan, İran ve Rusya’da değişik dilve lehçelerde yayımlandı. 2006 yılındaTürk dünyasından yazar ve şairleribünyesinde toplayan Avrasya YazarlarBirliği’ni kurdu ve genel başkanlık gör-evini üstlendi. Kardeş Kalemler dergisiile kardeş Türk ülkelerinin yazar ve şa-irlerini bir dergi etrafında topladı. Ben-gü yayınları ile Türk dünyasından250’den fazla edebî eserin Türkiye’deyayınlanmasını sağladı. Gazi Üniversi-tesi Öğretim Üyesi olan Dr. Yakup Öme-roğlu, edebiyat çalışmalarının yanı sıra,radyo ve televizyon programları hazır-ladı. TRT AVAZ'da Ziynet: Altın Silsile,Kültür - Sanat Avaz, Gönül Bağı, As-ya'nın Kandilleri ve Dost Eli gibi birçokprogramın yapımlarını üstlendi. TRT

Türkiye'nin Sesi Radyosu için Kültürü-müz Edebiyatımız ve Türkistan- Yes-evi'nin Şehri programlarını 32 dilde ha-zırlattı. Katılım ve katkıları ile Uluslar-arası Hazar Şiir Akşamlarına da cansuyu oldu. Ağustos 2017’de 16 ülkeden65 genç yazarın katılımı ile ilk kez“Türk Dünyası Genç Yazarlar Buluşma-sı” projesini yürüttü. Öncülüğünü yap-tığı “Yazarlık atölyeleri” ile gençleri yaz-maya özendirdi. Türk dünyasının birli-ğine yönelik çalışmaları elbette karşı-lıksız kalmadı. Türkiye, Özbekistan,Azerbaycan, Kazakistan, Kırgızistan,Kosova, Bulgaristan gibi birçok ülkeonu şeref madalyası ile ödüllendirdi.Ömrünü Türk dünyasına adayan Ya-kup Ömeroğlu, aynı zamanda merkeziParis’te bulunan Avrupa Bilim Sanat veEdebiyat Akademisinin de üyesiydi. Neyazık ki en verimli çağında amansız birhastalık bu güzel insanı aramızdan çe-kip aldı. Üzüntüm büyük. Türk birliği-nin ve Doğu Türkistan davasının yılmazsavunucusu bu yürek insana Allah’tanrahmet diliyorum. Mekânı cennet, ruhuşad olsun!  Ailesinin, sevenlerinin veTürk dünyasının başı sağ olsun.

HADİ ÖNAL

TÜRK DÜNYASI 
BİR DEĞERİNİ 

DAHA KAYBETTİ

CuMhuRiyET Halk Partisi (CHP)Malatya İl Başkanı Barış Yıldız bera-berindeki heyetle birlikte konuşanMalatya Girişimci İş İnsanları Derneği( MAGİNDER) Başkanı Salih Karade-mir’i ziyaret etti. Ziyarette konuşanMalatya Girişimci İş İnsanları Derneği( MAGİNDER) Başkanı Salih Karade-mir, MAGİNDER ailesi olarak bu çatıaltında her görüşten arkadaşımızlabir araya geldik Malatya’nın değerinedeğer kattık. Amacımız sadece iyilik-tir. Kentimiz için iyiliğe kavuşmaktırve çalışmaktır Malatya’mızda buamaçla sahada çalışmalarımıza de-vam ediyoruz. Başkan Yıldız’da saha-da çalışmalarına hız kesmeden devamediyor. (MAGİNDER) ailesi olarak biz-lerde şahidiz Malatya’mızın yeninden

ayağa kalması için ve eski günlerineyeniden dönmesi için CHP Malatya İlBaşkanı Barış Yıldız ve teşkilatı saha-da neler yapılması gerektiğini ve sı-kıntı ve sorunlarını her platformdadile getiriyor bizim üstüne düşün birşey olursa her zaman iletişim halinde-yiz desteğimi sunduğumuz buradandile getirmek istiyorum” dedi.Malatya’nın en büyük sorunununrezerv ve imar konuları olduğunu ilerisüren Karademir, ”MAGİNDER ailesiolarak geçtiğimiz günlerde deprembölgesinde yerinde dönüşüm iki çu-buk milyon TL olması konusunda ça-ğırıda bulunduk. Devletimiz tarafın-dan yerinde dönüşüm desteği bir çu-buk milyon TL destek var üzerinden 2yıl geçmesi ve üzerinden enflasyon

artmasından dolayı inşaatların ve ev-lerin bu parayla yapılamayacağını ye-niden bu çağrıda bulunmak istiyo-rum. Malatya’nın en büyük sorunu re-zerv ve imar sorunu bizler MAGİN-DER ailesi olarak her platformda söy-lüyoruz vatandaşlarımızın rezervalanla ilgili hiçbir bilgisi yok. Bilgi ek-sikliği veya bilgi kirliği olduğu ifadeediliyor,. Belediyelerimiz projelerle veruhsat aşamasında hızlı adım atılma-dığını ve yerinde dönüşüm projeleri-nin çalışmadığını ve vatandaşlarımı-zın sorun yaşadığını görüyoruz“ ifade-lerini kullandı. CHP Malatya İl BaşkanıBarış Yıldız ise yaptığı konuşmada or-tak akıl ve istişare vurgusu yaparakşehrin sorunlarını yakından takip et-tiklerini söyledi.

ÇAnAKKAlE’dE 15 Ağustos tarihindesaat 09.51 sıralarında Eceabat ilçesinebağlı Büyükanafarta köyü yakınlarında zi-raat arazisinde başlayan ve rüzgarında et-kisiyle ormanlık alana sıçrayan yangın Or-man Bölge Müdürlüğü ve çevre illerdengelen takviye ekiplerin havadan ve kara-dan müdahalesi sonrası 24 saat sonrakontrol altına alındı. Yangına havadan 9uçak, 12 helikopter, karadan ise 69 karaaracı ve 450 personelle müdahale edildi.Yangında Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün"Anafartalar Kahramanı" olarak tarih sah-nesine çıktığı Conkbayırı, Arıburnu Ovası,Anzak Koyu ve Arıburnu yarlarının bir bö-lümü alevlerden etkilendi.Yangının çıktığı ilk dakikalarda bölge-ye hareket eden Eceabat Orman İşletmeŞefi Ahmet Yüksel, Bigalı köyü yolu üze-rinde karşı yönden gelen bir araçla çarpış-ması sonucu trafik kazası geçirdi. Eceabat

Orman İşletme Şefi Ahmet Yüksel ve ya-nında bulunan 2 personel hafif şekilde ya-ralandı. Eceabat Orman İşletme Şefi Ah-met Yüksel, kazanın ardından EceabatDevlet Hastanesine ardından ÇanakkaleOnsekiz Mart Üniversitesi (ÇOMÜ) Hasta-nesinde tedavi altına alındı. Kafasından veelinden hafif şekilde yaralandı. Doktorla-rın istirahat etmesi gerektiğini belirtmesi-ne rağmen saat 15.00’te taburcu oldu. Evi-ne giderek, Orman İşletme Müdürlüğü kı-yafetlerini giyerek, Tarihi Alan’daki so-rumluluk sahası olan yangın bölgesine ha-reket etti. Başkan Tarım ve Orman Bakanıİbrahim Yumaklı, Orman Genel MüdürüBekir Karacabey, Çanakkale Orman BölgeMüdürü Enver Demirci’nin istirahat etme-si gerektiği ısrarlarına tekrar görevininbaşına döndü. Tarihi Alan’daki ormanyangının kontrol altına alınması için ekiparkadaşlarıyla alevleri durdurmak için ca-

nını hiçe sayarak mücadele etti. TarihiAlan’daki orman yangınına müdahaleyegiderken trafik kazası geçiren Eceabat Or-man İşletme Şefi Ahmet Yüksel, kafası veelleri sargılı halde tedavi olduktan 7 saatsonra tekrar görevinin başına geçti. Hafifşekilde yaralı halde görev sorumluluk sa-hası olan Tarihi Alan’daki yangına ekip ar-kadaşlarıyla müdahale eden Orman İşlet-me Şefi Ahmet Yüksel, 109 yıl önce cephegerisinde tedavi olduktan sonra savaşma-ya elverişli olan kahraman Mehmetçiğindüşmana geçit vermeyerek, ‘ÇanakkaleGeçilmez’ destanını yazdığı bu topraklar-da 109 yıl sonra Çanakkale Ruhu’nu birkez daha gözler önüne serdi.Eceabat Orman İşletme Şefi AhmetYüksel, Tarihi Gelibolu Yarımadası’nda 15Ağustos’ta çıkan ve 24 saat sonra kontrolaltına alınan, bölgede devam eden soğut-ma çalışmalarına ekip arkadaşlarıyla de-

vam ediyor. İşletme Şefi Ahmet Yüksel,bölgede duman tüten ve alev alan bölgele-re anında müdahale ediyor. Eceabat Or-man İşletme Şefi Ahmet Yüksel, yangıngünü yaşanan trafik kazası ve sonrasındayaşanan süreci anlattı. 15 Ağustos sabahısaat 09.30-10 civarı yangın ihbarını aldık-tan sonra yangın bölgesine hareket ettik-lerini belirten İşletme Şefi Ahmet Yüksel,“Bigalı köyü civarlarında bir trafik kazasıgeçirdik. Yaralamalı bir trafik kazasıydı.Oradan ambulansla hastaneye, önce Ecea-bat’ta hastaneye, daha sonra Çanakkale’dehastaneye sevk edildim. Tedavi süreci sı-rasında yangının büyüdüğüyle alakalı ha-berler gelmeye başladı. Yangının olduğuyer tamamıyla benim soruluk alanımdaolan Çanakkale Savaşları’nın olduğu bukutsal topraklarda gerçekleşiyordu yan-gın. Her geçen dakika yangın büyümeye,artmaya devam ediyordu. Hastanedeki

doktorlardan tek ricam bir an önce benitaburcu etmeleriydi. Bu süreçte hatta has-tane doktoru da geldi. Özellikle yangınagitmememi, yangının çok büyüdüğünü,kafamdan darbe aldığım için yangına git-memin tehlike olacağını söyledi. Hatta birgünlük zorla raporu yazdılar. Hastanedentaburcu olduktan sonra işletme müdürlü-ğü merkezine geldim. Yangın kıyafetlerimigiyerek yangın sahasına geldim. Yangınsahasında, yangın gözetleme kulemizdesayın bakanımız, genel müdürümüz, bölgemüdürümüz hepsi yangın sahasındaydı.Yangını gözetliyorlardı. Tamamıyla benimgeri dönmemi, dinlenmemi tavsiye ettiler,söylediler, ısrar ettiler. Fakat bu topraklariçin binlerce can verilmişken tamamıylada kendi sorumluluk alanımdaki bu yan-gından gitmek vicdanıma el vermedi. Odakikadan sonra 2 gün boyunca da yan-gında mücadelemiz devam ediyor”

109 yıl sonra Çanakkale
ruhu bir kez daha ortaya çıktıÇanakkale’nin Eceabat ilçesi sınırları içerisinde kalan Çanakkale Savaşları’nın yaşandığı Tarihi GeliboluYarımadası’ndaki orman yangınına müdahaleye giderken trafik kazası geçiren Eceabat Orman İşletmeŞefi Ahmet Yüksel, kafası ve elleri sargılı halde tedavi olduktan 7 saat sonra tekrar görevinin başına geçti

n SERRA KARAÇAM
TüRKiyE’nin 30 farklı ilinden 52 cezainfaz kurumunda bulunan hükümlü ve tu-tuklular tarafından üretilen gıdadan tekstile,mobilyadan hediyelik eşyaya kadar yüzlerceçeşit ürünün sergilenip satışa sunulduğufuarın açılışı saygı duruşunda bulunulup İs-tiklal Marşı’nın okunmasıyla gerçekleştirildi.İşyurdu atölye ve tesislerinde hükümlüile tutuklulara yönelik gerçekleştirilen işbaşımesleki eğitimler sonucunda üretilen ürün-lerin satışının ve pazarlamasının yapıldığıİşyurtları Ürün ve El Sanatları Fuarı, Cum-huriyet Meydanı’nda 21 Ağustos Çarşambagününe kadar devam edecek. Fuarın açılışkonuşmasına yapan Cumhuriyet BaşsavcısıRecep Sevgili, fuara ev sahipliği yapmanınkendilerine verdiği mutluluğu ifade ederek,“Hükümlü ve tutuklulara yönelik eğitim veiyileştirme faaliyetleri çerçevesinde iş yurt-larında üretilen ürünlerin satış ve pazarla-masının yapılacağı bu güzide fuara ev sahip-liği yapmanın mutluluğunu yaşıyoruz. Bu-gün burada sergilenen her ürün bir mahku-mun emeğini, azmini ve dönüşümünü tem-sil etmektedir. İş yurtları mahkumla-rımızın meslek edinmesine, üretkenbireyler olarak topluma yeniden ka-zandırılmasına en önemlisi de yeni-den suça bulaşmamalarına yönelikbüyük bir misyon üstlenmektedir.”dedi. İşyurtları Daire Başkanı HüsnüGezginci ise işyurtlarının amacınınhükümlü ve tutukluları infaz sonrasıtopluma yeniden kazandırmak oldu-ğunu söyleyerek, “İşyurtları kurumu

hükümlü ve tutukluların cezalarının infazısırasında işbaşı mesleki eğitimler verilmeksuretiyle meslek edinmelerini sağlamak yada var olan mesleklerini devam ettirmekamacıyla kurulmuş bir kamu kurumudur.Temel amacı cezaları infaz olan hükümlü vetutukluları iş başı meslek ve sanat öğretimisuretiyle tahliye sonrasına yaşamlarını ha-zırlamak ve onları yeniden topluma kazan-dırmaktır. İşyurtları kurumu 1930’lu yıllar-dan itibaren ceza infaz sistemimizde yer al-maktadır” şeklinde konuştu. İşyurtları kuru-munda 200 farklı iş kolunun bulunduğunuda aktaran Gezginci, “Kurumumuzda 368 işyurdu müdürlüğümüz aracılığıyla yaklaşık200 farklı iş kolunda bin 700’den fazla atöl-yede ve tesiste işbaşı mesleki eğitim faaliyet-leri verilmek suretiyle yüzlerce çeşit ürünüretilmektedir. Ülke genelinde 82 satış ma-ğazası, ceza infaz kurumlarında yer alan vediğer kamu kurumlarının talep ve ihtiyaçlarıdoğrultusunda ürünler üretilmektedir. Yıldaortalama 60 bin hükümlü ve tutuklunun iş-başı mesleki eğitime katılımları sağlanmak-tadır.” ifadelerine yer verdi.

Yozgat'ta İşyurtları Ürün 
ve El Sanatları Fuarı açıldıAdalet Bakanlığı Ceza İnfaz Kurumları, Tutukevleri İşyurtları Kuru-munca Yozgat’ta hükümlü ve tutukluların ürettiği ürünlerin satışı ilepazarlamasının yapıldığı İşyurtları Ürün ve El Sanatları Fuarı açıldı

Malatya'nın en büyük sorunu
rezerv ve imar sorunudur
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trendyol Süper Lig'in 2. haftasın-da Galatasaray, konuk olduğu TÜMOSANKonyaspor'u 2-1 yendi.14. dakikada Barış Alper Yılmaz'ınsağ kanattan yerden ortasında topa geli-şine vuran Mertens'in şutunda kaleciSlowik meşin yuvarlağı kornere çeldi.26. dakikada Guilherme'nin kullandı-ğı kornerde Torreira kale önünde topukornere çeldi.35. dakikada serbest vuruşta topunbaşına geçen Aleksic'in sert şutundameşin yuvarlak yandan dışarıya çıktı.41. dakikada sarı-kırmızılılar önegeçti. Barış Alper Yılmaz'ın pasına hare-ketlenen Icardi'nin ceza sahası içerisin-den yerden pasında topla buluşan Ke-rem Aktürkoğlu, meşin yuvarlağı fileleregönderdi. 0-1.45. dakikada ev sahibi ekip beraber-liği yakaladı. Sol kanatta topla buluşanYusuf Erdoğan'ın yerden pasında Oğul-can Ülgün, topu ağlarla buluşturdu. 1-1.Karşılaşmanın ilk yarısı 1-1 tamam-landı.
İkinci yarı59. dakikada Galatasaray yenidenöne geçti. Kerem Aktürkoğlu'nun kafaylaindirdiği topu önünde bulan Barış AlperYılmaz'ın sert şutunda meşin yuvarlakağlarla buluştu: 1-2.76. dakikada geriden oyun kurmayaçalışan Konyaspor defansından baskıylatopu kapan Torreira, Kerem Aktürkoğ-lu'na pas verdi. Bu oyuncunun pasındaIcardi'nin ağlara gönderdiği gol, VAR in-celemesi sonucu geçersiz sayıldı.Karşılaşma, konuk ekibin 2-1 üstün-lüğüyle sona erdi.

Galatasaray Teknik Direktö-
rü Okan Buruk: İyi ve organi-
ze bir takıma karşı oynadıkBuruk, maçın ardından düzenlenenbasın toplantısında, Konya'nın çok zorlubir deplasman olduğunu söyledi.Konyaspor'un ilk yarı topu kendileri-ne bıraktığını ve iyi savunma yapmayaçalıştığını ifade eden Buruk, "Kerem veMertens'in girdiği pozisyon dışında as-lında çok net pozisyonlar üretemedik.Rakibimize de çok net pozisyonlar ver-medik. Maçın genelinde net pozisyonlarolmadı. Yani iki takımın da gole yaklaştı-ğı yerler oldu ama net pozisyonlar olma-dı. İkinci yarının başında çok iyi oyna-madık. Gol attıktan sonra biraz dahaoyun içindeydik. Maçın sonuna kadarkazanmasını bilen taraftık. Bizim açı-mızdan üçüncü attığımız golün temiz ol-duğunu düşünüyoruz. Oradaki VAR mü-dahalesinin yanlış olduğunu düşünüyo-ruz. Bununla ilgili zaten değerlendirmeyapılacaktır. İyi ve organize bir takımakarşı oynadık. Kazandığımız için mutlu-yuz. İki maç, 6 puan. Ligin başı, hem ek-siklerimiz var, hem de hazırlık dönemin-deyiz. Bu dönemi tamamlıyoruz."Okan Buruk, transferin sürdüğünüanımsatarak, bu süreçte oyuncuların zi-hinlerinin karışık olduğunu ve bunu biran önce yıkmak istediklerini vurguladı.Bir gazetecinin yeni transfer GabrielSara'nın performansıyla ilgili sorusunaBuruk, "Gabriel ona verdiğimiz göreviyaptı. Kolay maç değildi. Performansın-dan memnunum. Daha yeni geldi, gelişe-cek ve takıma, oyuna alışacak. Daha çokrisk alacak ve gerçekten çok kaliteli veçok özel oyuncu." diye cevapladı.
"Türk hakemlerine güveni-
yoruz"Buruk, iptal edilen gole ilişkin görüş-lerinin sorulması üzerine, "Bir endişe-miz yok. Bu sene bir değişim var. Bu de-ğişimin içinde federasyon başkanımız dabununla ilgili zaten yapılan hatalarla il-gili cezaların verileceğini söylüyor. Türkhakemlerine güveniyoruz. Onlar da ra-hat olsun, doğru kararlar versin, en iyisi-ni yapsınlar. Bugünkü maçta da benceçağırması yanlıştı. Yani çok net bir şeyolmadığı için yani VAR hakemin müda-halesi yanlıştı ama orası da farklı bir yer.VAR hakemi olmak da farklı bir şey. Oyüzden yani hiç korkumuz yok, güveni-yoruz." ifadelerini kullandı.

Galatasaray, Konya
deplasmanından 
3 puanla döndü

FrAnsA'dA düzenlenecekParis 2024 Paralimpik Oyunla-rı'na kota kazanan 17 yaşında-ki milli atlet Reyhan Taşdelen,uzun atlama branşında altınmadalyayı hedefliyor.Uluslararası organizasyon-larda elde ettiği başarıyla Paris2024 Paralimpik Oyunları içinuzun atlama T20 kategorisinde"yüksek performans kotası" al-maya hak kazanan 17 yaşında-ki Reyhan Taşdelen, İlkadımAtletizm Pisti'nde güç topluyor.Türkiye Özel SporcularSpor Federasyonu Milli Takım-lar Sorumlusu Aytunç Göz gö-zetiminde hazırlıklarını sürdü-ren Reyhan Taşdelen, gözünüaltın madalyaya dikti.

Milli sporcu Reyhan Taşde-len, AA muhabirine, spora 7 yılönce öğretmeninin tavsiyesiyleyöneldiğini ve severek sürdür-düğünü söyledi. elde ettiği ba-şarıları anlatan Reyhan Taşde-len, "Dubai Grand Prix Para At-letizm Turnuvası'nda 400 met-rede ikinciliğim var. Dünyaikinciliği ve üçüncülüğüm bulu-nuyor. Aynı zamanda mayısayında yapılan dünya şampiyo-nasında uzun atlama ve 400metrede dördüncü oldum. Ha-ziran ayında da İsveç'teki Avru-pa şampiyonasında 400 yüzmetre engellide şampiyon ol-dum. Aynı zamanda da bayraktakımımızla rekor kırdık." diyekonuştu.

FormulA 1 yarışlarınadaha önce ev sahipliği yapanİstanbul Yarış Pistinde uzunaradan sonra yeniden motorsesleri duyulacak.İstanbul Yarış Pisti, 12 yılaradan sonra Türkiye Motosik-let Federasyonunun (TMF) or-ganize edeceği Türkiye Moto-siklet Pist Şampiyonasına evsahipliği yapacak.TMF'den yapılan açıklama-ya göre, teknik donanımı, se-yirci kapasitesi ve dünyanın gözdeşehri İstanbul'da yer almasıyla tümmotor sporları tutkunlarını cezbedenİstanbul Yarış Pisti'ndeki şampiyona-sı'nın ilk ayağı 13-15 Eylül tarihlerin-de koşulacak. Dünya Superbike Şam-piyonu Milli Motosikletçi Toprak Raz-gatlıoğlu'nun da piste çıkacağı orga-nizasyonda sporcular, 1000cc A&B,600cc A&B, 500cc, 300cc, 250cc, 125cc (Gençler-Büyükler) ve YamahaR25 Kadınlar Kupası olmak üzere 10farklı sınıfta yarışacak. Açıklamada

görüşlerine yer verilen TMF başkanıBekir Yunus Uçar, Türkiye'nin moto-siklet sporlarında dünyanın zirvesin-de olduğunu belirterek, şunları kay-detti: "Milli motosikletçilerimiz vealtyapıdan yetişen yüzlerce çocuk vegenç sporcularımız, dünyanın tümpistlerinde bayrağımızı dalgalandıra-rak bizi gururla temsil ediyor. Ülke-mizde motosiklet sporlarına ilgi deher geçen gün artmaktadır. Gençlerarasında motosiklet kullanımı artıktutku haline gelmiş durumda. Millisporcularımızın özellikle ulusal kah-

ramanımız Toprak Raz-gatlıoğlu'nun başarılarıve rekorları, sporumuzailgiyi artırdı. Kulüp vesporcularımıza her za-man en iyi imkanları sağ-lamayı hedefliyoruz. Ça-lışmalarımızı da bu yön-de yürütüyoruz. Uzun za-mandır büyük sıkıntı ya-şanan pist yarışlarımızıartık İstanbul Yarış Pis-ti'nde düzenleyebilece-ğiz." İstanbul'un en kapsamlı pistininmotosiklet sporlarına açılmasınınönemli bir adım olduğunu belirtenUçar, "Sporcularımız antrenman veeğitim için yurtdışına gitmek zorun-da kalmayacak. Bu vesileyle ülkemizmotor sporlarına gönülden destekveren ve daha nice milli sporcular ye-tiştirmemiz için imkan sağlayan sa-yın Lale Cander hanım ve tüm İstan-bul Yarış Pisti Yönetimi'ne TMF ailesiolarak çok teşekkür ediyorum." ifade-lerini kullandı.

Juventus, Kenan Yıldız'ın
sözleşmesini 2029 yılına

kadar uzattı
İtAlyA Birinci Ligi (Serie A) ekibi Ju-ventus, milli futbolcu Kenan Yıldız'ınsözleşmesinin 2029'a kadar uzatıldığınıaçıkladı.Kulüpten yapılan açıklamaya göre,19 yaşındaki forvet oyuncusu ile 2028-29 sezonu sonuna kadar" geçerli sözleş-me imzalandı. Açıklamada, Kenan'ın"10" numaralı formayı giyeceği belirtildi.Juventus'un 2022'nin temmuz ayın-da Bayern Münih'in altyapısından trans-fer ettiği Almanya doğumlu Kenan, kulü-bün 19 yaş altı takımıyla 37 maçta 15gol kaydetti.Profesyonel kariyerine 2022'nin ara-lık ayında başlayan Kenan, A takıma yük-seldiği geçen sezon, 32 karşılaşmadaforma giydi ve 4 gol attı.

Akgül, “12 yaşında Sivas’ta, evin or-tasında abimle koltukları kenara çekerekbaşladığım güreş kariyerim son buldu. İn-sanlar inanamıyorlar, ‘ya Taha gerçektenmi’ diyorlar. Böyle kararlar radikalce olurve biraz da radikal olması gerekir” dedi.Sporculuk hayatında 1 olimpiyat, 3dünya ve 11 Avrupa şampiyonluğu eldeeden Milli Güreşçi Taha Akgül, bu 3 kul-varda 15 altın, 2 gümüş ve 5 bronz olmaküzere 22 madalya kazanarak güreş kari-yerini Paris Olimpiyat Oyunları sonrasın-da sonlandırdı. 14 yıldır birlikte olduğuhocasıyla pasta keserek kariyerini nokta-layan milli güreşçi Akgül, Demirören Ha-ber Ajansı’na (DHA) özel açıklamalardabulundu. Akgül, “Kariyerim boyunca bir-çok zorluklar atlattım. Bizim ülkemizdesporcu olmak gerçekten de çok zor. Özel-likle eğer senin bir sorumluluğun varsa;milli takımına, arkadaşlarınla, bayrağına,eşine dostuna, akrabalarına ve mensupolduğumuz her yerde bizim sorumluluğu-muz var. Biz sadece mindere çıkıp antren-man yapmıyoruz. Herkesin yükü omuzla-rımızda herkesin derdi ile ilgilenen insan-larız. Bu anlamda çok büyük misyonumuzvar. O yüzden bizim ülkemizdeki sporcu-ların gerçekten stresleri genelde ağır olu-yor. Olimpiyatta da kaybedilen, garanti gö-rülüp kaybedilen madalyaları bu stresebağlıyorum. Genç arkadaşlarımız bu stresi

kaldıramıyor. Biz büyük şampiyonuz veher türlü kaldırıyoruz bu stresi. Genç kar-deşlerimiz orada bir afallama yaşıyorlarve bunu yaşadılar. Çok dünya şampiyonu-muz elendi. Olimpiyatın havasına çarpıldı-lar ama sen çok tecrübeliydik bunu atlat-tık” diye konuştu.
“ABİMLE GÜREŞEREK BAŞLA-
DIĞIM KARİYERİM SON BUL-
DU”Son katıldığı Paris Olimpiyatları’ndaaltın madalya alamadığı için buruk birveda yaşadığını dile getiren Akgül, “12 ya-şında Sivas’ta evin ortasında abimle kol-tukları kenara çekerek başladığım güreşkariyerim son buldu. İnsanlar inanamı-yorlar, ‘ya Taha gerçekten mi’ diyorlar.Böyle şeyler radikalce olur ve biraz da ra-dikal olması gerekir. Bence radikal olma-nın tadı da oradadır. ‘Taha bırakacaktı za-ten, yapamıyordu’ dedirtmemek için bukarar çok önemliydi. Ben de onu dedirttir-medim. Şampiyonluğumun elimden alın-

dığı bir yerde ben güneşi bıraktım. Pa-ris’te, yarı finalde yapılan haksızlık beniçok üzdü. Altın madalyam elimden alındıve ülkemizin kaderiyle oynandı. Olimpi-yatlarda altın madalyamız yoktu. Ben altınmadalya alsaydım ülkemiz 20 sıra birdenyükselecekti. Maç bittiğinde ben ayakka-bılarımı çözdüğüm andaki atmosfer anla-tılamazdı. Böyle bir atmosfer gerçektenbeklemiyordum. Tribünün dört tarafı daayakta tam 15 dakika boyunca alkış hiçdurmadı. Ben salondan çıkana kadar alkışhiç durmadı. Özellikle o andan sonra za-ten ben çok duygusallaştım. Kariyerim,kazandığım madalyalar, başarılar ve sa-katlıklar gözlerimin önüne geldi. Yıllarboyu yıpranmışlık, yaşadığımız sakatlık-lar, zirvede bırakma arzusu, işte o müsa-bakalarda yaşadığımız gerilimler, ailevidurumumuz bütün bu etmenlerle birliktebu kariyeri burada sonlandırmam gerek-tiğini işaret etti. Zirvede nokta koymamagerektiğini düşündürdü. Evlendim ve 3senedir eşimle daha doğru düzgün 1 ay

bir vakit geçirdiğimizi hatırlamıyorum.Bebeğimiz olacak, bizim için ayrı bir so-rumluluk başlayacak. Burası da tam yeridiye düşündüm” ifadelerini kullandı.
“2016 RİO KARİYERİMİN ZİR-
VESİ- SAKATLIK KORKULU
RÜYAM”Güreş kariyerinde en mutlu anı, Rio2016 Olimpiyat Oyunları’nda altın madal-ya aldığında yaşadığını söyleyen Akgül,“Tartışılmaz oradaki aldığım altın madal-ya benim kariyerimin zirvesiydi. Rabbimeşükürler olsun ki o olimpiyatları es geç-memişim. 2012’de çok gençtim bu du-rumdan dolayı es geçmiştim, elendim.2016’da olimpiyat şampiyonu oldum. Ka-riyerimi altın madalyasız da kapatabilir-dim. Olimpiyat şöyle bir şey o gün değer-lendireceksin eğer değerlendirmesen 4sene sonra ne olacağı belli olmuyor. 2020yılında pandemi oldu ve benim omuzumyerinden çıktı, köprücük kemiğim koptuve çok büyük bir ameliyat geçirdim. Yaniolimpiyata normalde yetişemiyordum.Pandemiden dolayı ertelenince yetiştim.Sakatlıklar kariyerimin korkulu rüyasıoldu. Demek istediğim dünyada neyin neolacağı belli olmuyor. O yüzden gelen fır-satları hemen değerlendirmek gerekiyor.Bu yüzden aslında olimpiyatın stresi dahafazla oluyor, 4 yılda bir olduğu için. Enüzüldüğüm an yaşadığım sakatlıklaromuz sakatlığı omuzumda yaşadığım oproblem beni çok sarsmıştı. Bunların ya-nında yenildiğim müsabakalar var. 2 tanedünya finali son saniyede ayağım kaydı veyenildim. 2017 Paris’te ayakkabının aziz-liğinden, terinden dolayı ayağım kayarakGürcü rakibime 10’a- 8 yenilmiştim, çokkahretmiştim. 3 yıldır yenilgisizdim. Obeni biraz perişan etmişti en unutamadığımaç da o diyebilirim” şeklinde konuştu.

Taha Akgül'e veda: Böyle
kararlar radikalce olur

İstanbul Yarış Pisti, Türkiye Motosiklet
Şampiyonasıyla seyirciyle buluşacak

Özel sporcu Reyhan Taşdelen, 
gözünü altın madalyaya dikti

Milli Güreşçi Taha Ak-gül, 21 yıllık güreş kari-yerinde birçok başarıyaimza atarken, ParisOlimpiyatları’nda aldığıgümüş madalya ile gü-reş kariyerini noktaladı. 

19ISTIKLAL-11.qxp_Layout 1  17.08.2024  12:24  Page 1



19 AĞUSTOS 2024 pAzArTeSi

bilim

Orta Doğu Teknik Üniversitesi
(ODTÜ) Deniz Bilimleri Ensti-
tüsü Müdür Yardımcısı Prof.
Dr. Mustafa Yücel, asitlenme
seviyeleri ve karbon tutma

kapasitelerini ilk kez ölçtükle-
ri iki denizden Karadeniz'in

Marmara'dan daha iyi durum-
da olduğunu söyledi

oDTü Deniz Bilimleri Enstitüsünün
Türkiye'de ilk defa deniz ile atmosfer
arasındaki karbondioksit gazı alışveri-
şini araştırmak üzere 2022'de başlattı-
ğı çalışmanın ilk sonuçları ortaya çıktı.
Enstitü bünyesindeki Deniz Ekosistem
ve İklim Araştırmaları Merkezi'nde
(DEkoSİM) geliştirilen sistemlerin de
yardımıyla Marmara Denizi ile karade-
niz'in karbon tutma kapasiteleri ve
asitlenme seviyeleri ölçüldü. öğretim
üyesi Doç. Dr. koray özhan'ın analiz et-
tiği ilk sonuçlara göre, Marmara Deni-
zi'nde yüzey ph değerleri 8,1'in üzerine
çıkmazken karadeniz'de 8,25'e kadar
yükseldiği tespit edildi. İki denizden de
alınan örnekler DEkoSİM laboratuvar-
larında detaylı analiz edildikten sonra
denizlerin karbon yutma kapasitesi ve
asitlenme değerleri net biçimde ortaya
konacak. "oDTü Bilim-2" gemisi ile ya-
pılan son ölçümler ve bugüne kadar
elde edilen verilerle ilgili AA muhabiri-
nin sorularını yanıtlayan yücel, çok yo-
ğun ph ölçümleri ile Marmara Denizi ve
karadeniz'in asitlenme seviyesini ölç-
tüklerini belirtti. yücel, denizlerin asit-
lenme seviyelerini araştırırken, başka
bir projede birlikte çalıştıkları fransız
ortaklarınca geliştirilen çok hassas 2
adet asidite sensörü kullandıklarını,
kendilerinin de DEkoSİM bünyesinde
yerli ve milli imkanlarla ph ölçüm sis-
temleri geliştirdiklerini bildirdi.

Denizlerin atmosferdeki karbondi-
oksidin bir kısmını emerek iklim deği-
şikliğini yavaşlattığını aktaran yücel,
bunun denize bedelinin asitlenme oldu-
ğunu ve yeni bir konu olan asitlenme
değerlerini geçmişle kıyaslamak için el-
lerinde veri bulunmadığını kaydetti. Ge-
nellikle ph değerlerinin, rakam ve vir-
gülden sonra gelen ilk basamakla anıl-
dığını ancak okyanus asitlenmesini öl-
çebilmek için virgülden sonraki üçüncü
hatta dördüncü basamakların dahi doğ-
ru biçimde ölçülmesi gerektiğini vurgu-
layan yücel, "Bunu Türkiye'de ilk defa
biz başlattık. karadeniz'in 30 mil açığın-
dan, Marmara Denizi'ne kadar yüzey su-
larını virgülden sonraki dördüncü basa-
mağa kadar hassasiyetle ölçtük. Detaylı
laboratuvar analizleri sonucunda bu ba-
samaklar belli olacak." bilgisini verdi.

"MarMara daha asidik, 
karadeniz daha alkalin"

yücel, bu ölçümler sonrasında elde
ettikleri ilk bulguları hakkında şu bilgi-
leri paylaştı: "karbon tutuma kapasitesi
çok kompleks bir konu, ph ne kadar
yüksekse karbondioksidi yakalama,
tutma kapasitesi de o kadar var demek.
Gördüğümüz kadarıyla Marmara Deni-
zi, karadeniz'den 0,1 kadar daha asidik
durumda. İlk bulgularımıza göre kara-
deniz'in karbon tutma kapasitesi Mar-
mara'ya göre bir nebze daha iyi. Mar-
mara'nın çoktan asitlenmiş olduğunu
ve karbon tutma kapasitesini kaybet-
meye daha hızlı gittiğini söyleyebiliriz."

ölçümleri belirli periyotlarla tekrar-
ladıklarında Marmara ve karadeniz
arasındaki farkın ne kadar kalıcı oldu-
ğunun görüleceğini ifade eden yücel,
"Normal deniz sistemleriyle kıyaslandı-
ğında Marmara Denizi daha asidik, ka-
radeniz ise bir nebze daha alkalin. kar-
bon tutma mekanizmaları karade-
niz'de hala daha üretken, çalışır ve sağ-
lıklı olarak nitelendirilebilir." dedi. (AA)

Marmara ve 
Karadeniz'in 

karbon tutma 
ve asitlenme 

seviyesi ölçüldü

nyUNUS fİLİz
oyUNLARI ve ilgili yazılımları resmiolmayan kaynaklardan edinmeye çalış-manın risklerini ortaya koyan ESET, res-mi olmayan bir Hamster Kombat Teleg-ram kanalı aracılığıyla dağıtılan uzaktankontrol edilen Android kötü amaçlı yazı-lımları, istenmeyen reklamlar sunansahte uygulama mağazaları ve oyun içinotomasyon araçları sunduğunu iddiaederken Windows cihazları için LummaStealer bilgi hırsızlığı kriptosunu dağı-tan GitHub depoları şeklinde çeşitli teh-ditler buldu. Hamster Kombat tehditle-rini keşfeden ve analiz eden ESET araş-tırmacısı Lukáš Štefanko, "Çoğunluklakişinin mobil cihazının ekranına tekrartekrar dokunmasını gerektiren oyun ol-dukça basit olsa da oyuncular daha faz-lasının peşinde: Hamster Kombat'ın ya-ratıcıları oyuna bağlı vaat edilen yenikripto parayı açıkladığında büyük ka-zanma olasılığı. Ne yazık ki siber suçlu-ların da Hamster Kombat'ın popülarite-sinden yararlanmaya başladığını keşfet-tik," dedi. Başarısı nedeniyle oyun, adınıve simgesini taklit eden ve benzer biroynanışa sahip sayısız taklitçinin ilgisiniçekiyor. Bulunan tüm ilk örnekler kötüniyetli değil ancak uygulama içi reklam-lardan para kazanmayı amaçlıyor.ESET, Android kullanıcılarını hedef

alan iki tür tehdit belirledi ve analizetti: Android casus yazılımı Ratel'i içe-ren kötü amaçlı bir uygulama veHamster Kombat'ın indirilebilir oldu-ğunu iddia eden uygulama mağazasıarayüzlerini taklit eden sahte web site-leri. ESET araştırmacıları, Ratel adlıAndroid casus yazılımını HamsterKombat kılığında dağıtan bir Telegramkanalı buldu. Bu kötü amaçlı yazılım,bildirimleri çalabiliyor ve SMS mesajla-rı gönderebiliyor. Kötü amaçlı yazılımoperatörleri bu işlevi, kurbanın para-sıyla, kurban fark etmeden aboneliklerve hizmetler için ödeme yapmak içinkullanıyor. Uygulama başlatıldığında

bildirim erişim izni ister ve varsayılanSMS uygulaması olarak ayarlanmayıtalep eder. Bu izinler verildikten sonra,kötü amaçlı yazılım tüm SMS mesajla-rına erişir ve görüntülenen tüm bildi-rimleri engelleyebilir.Hamster Kombat bir mobil oyun ol-masına rağmen ESET, Windows'ta yayıl-mak için oyunun adını kötüye kullanankötü amaçlı yazılımlar da buldu. Sibersuçlular, Windows kullanıcılarını, oyuniçi kazancı en yüksek düzeye getirmeyioyuncular için daha kolay hale getirdiği-ni iddia eden yardımcı araçlarla ikna et-meye çalışıyor. ESET Research, HamsterKombat çiftlik botları ve oyundaki tıkla-

maları otomatikleştiren araçlar olanotomatik tıklayıcılar sunan GitHub de-polarını ortaya çıkardı. Bu depoların as-lında kötü şöhretli Lumma Stealer'ı giz-lediği ortaya çıktı. Bulunan GitHub de-polarında zararlı yazılım ya doğrudansürüm dosyalarında mevcuttu ya da ha-rici dosya paylaşım hizmetlerinden in-dirmek için bağlantılar içeriyordu. ESET,depoların içinde gizlenen üç farklı Lum-ma Stealer sürümü tespit etti.Lumma Stealer, dark web ve Teleg-ram üzerinden satın alınabilen, hizmetolarak kötü amaçlı yazılım olarak sunu-lan bir bilgi hırsızı. İlk olarak 2022'degözlemlenen bu kötü amaçlı yazılımgenellikle korsan yazılım ve spam yo-luyla dağıtılır ve kripto para cüzdanla-rını, kullanıcı kimlik bilgilerini, iki fak-törlü kimlik doğrulama tarayıcı uzantı-larını ve diğer hassas bilgileri hedef alır.Lumma Stealer'ın yeteneklerinin buaraştırmada ele alınmadığını unutma-yın çünkü odak noktası bilgi hırsızlığı-nın kendisi değil bu bilgi hırsızlığınısağlayan kriptoculardır. Lukáš Štefankosözlerini şöyle sonlandırdı: “HamsterKombat'ın popülaritesi onu kötüye kul-lanım için olgunlaştırıyor, bu da oyu-nun gelecekte daha fazla kötü niyetliaktörün ilgisini çekmesi ihtimalininyüksek olduğu anlamına geliyor."

ESET RESEARCh: hAMSTER koMBAT oyUNU, SİBER SUçLULAR 
TARAfINDAN CASUS yAzILIM vE BİLGİ hIRSIzI oLARAk köTüyE kULLANILIyoR

Siber suçlular şimdi de
oyunseverlerin peşinde Geçtiğimiz birkaç ay içinde, Telegram tıklama oyunu Hamster Kombat kripto para birimi oyun me-raklılarının dünyasını kasıp kavurdu. Hamster Kombat’ın başarısı, kötü amaçlı yazılımlar dağıtan siber suçluları da cezbediyor. Dijital güvenlik şirketi ESET hem Android hem de Windows kullanıcı-larını hedef alan tehditleri ortaya çıkardı.  ESET araştırmacıları, resmi olmayan bir Telegram kanalıüzerinden dağıtılan ve Hamster Kombat gibi davranan Ratel adlı Android casus yazılımını keşfetti

Dell'in son 
teknolojiyle 
donatılmış 

bilgisayarları
nSERkAN özTüRk
DELL’İN yaratıcılığı ön plana koyan tü-keticiler ve iş profesyonelleri için özel ola-rak tasarladığı AI PC portföyü, üstün per-formans, üstün pil ömrü ve dönüştürücüAI deneyimini kullanıcılarına bir arada su-nuyor. Copilot+ desteği sunan bilgisayar-lar yapay zeka sayesinde üretkenliği ve ve-rimliliği artırarak kullanıcıların Cocreator,Canlı Altyazı, yeni Windows Studio efekt-leri ve Otomatik Süper Çözünürlük gibiözellikler de getiriyor.
XPS 13: İkonik ve Güçlü: SnapdragonX Elite çipiyle en ince ve en hafif XPS serisiolan XPS 13, günlük kullanım için idealolan ve 27 saate kadar dayanabilen pil öm-rüne sahip. İkonik dizüstü bilgisayar güçlüAI desteğiyle yüksek güç gerektiren günlükişlerin kesintisiz ve hızlı bir şekilde tama-lanmasına yardımcı oluyor. XPS 13, 13.4inç tandem OLED ekrana sahip dünyadakiilk dizüstü bilgisayar olarak öne çıkıyor. 
Inspiron 14 Plus: üst Düzey Perfor-

mans: Snapdragon X Plus ve/veya Snapd-ragon X Elite işlemcisi kullanılan Inspiron14 Plus,15 saate varan pil ömrüyle dahahızlı ve daha verimli bir deneyim sağlıyor.Cihaz, dört hoparlör ve 400nit parlaklığasahip QHD+, 16:10 ekran ile üst düzey vi-deo ve ses deneyimi sunuyor. Hafif ve dü-şük emisyonlu alüminyumdan üretilenbilgisayar, aynı zamanda enerji tasarrufuözelliğine sahip.  Inspiron 14 Plus, Exp-ressCharge’la yalnızca 60 dakikada yüzde80'e kadar şarj imkanıyla da öne çıkıyor.
Latitude 7455: Mobil ve üretken: Enince Latitude dizüstü bilgisayarı olan Lati-tude 7455, çalışanlara masada veya hare-ket halindeyken üretkenlik için ihtiyaç duy-dukları kolaylığı sağlıyor. Snapdragon X Eli-te işlemcisiyle 21 saate kadar çıkabilen pilömrüne sahip premium AI bilgisayarı Lati-tude 7455, aynı zamanda 14 inç QHD+ do-kunmatik ekran, AI gürültü azaltma özel-likli dört hoparlör, Qualcomm® FastCon-nect™ Wi-Fi 7 ve 5G özellikleriyle geliyor.

nNUR BATU
EN yeni teknolojileri avantajlı fi-yatlarıyla teknoloji severlerle buluş-turmaya devam eden Teknosa, kulla-nıcılara gelişmiş yapay zekâ deneyi-mi yaşatacak ürünlerine bir yenisinidaha ekliyor. Samsung’un yapay ze-kayı mobil cihazlara taşıyan yeni Ga-laxy Z Serisi akıllı telefonlarını Tek-nosa’nın 64 ildeki 190’a yakın mağa-zasında yakından deneyimlemek vekeşfetmek mümkün. Galaxy ZFold'un geniş ekranı, Galaxy Z Flip'inFlexWindow özelliği ya da tüm gü-cüyle ikonik FlexMode özelliği gibibirçok yönüyle Galaxy Z Serisi; kulla-

nıcıların yapay zeka yeteneklerini üstdüzeyde deneyimlemesini sağlıyor.Samsung Galaxy Z Serisinin sahip ol-duğu etkileyici form faktörü temelle-ri üzerine inşa edilen Galaxy AI; Ga-laxy Z Serisi’nde yeni iletişim, üret-kenlik ve yaratıcılık çağına hız kazan-dıran güçlü, akıllı ve dayanıklı katla-nabilir telefon deneyiminden fayda-lanıyor. Galaxy Z Serisi için Samsungayrıca kullanıcılara 7 yıl boyunca gü-venlik, 7 nesil boyunca da işletim sis-temi güncellemesi de taahhüt ediyor.Galaxy Z Fold6; Gümüş, Pembe ve La-civert renk seçeneklerinde mevcut-ken, Galaxy Z Flip6; Gümüş, Sarı,

Mavi ve Mint Yeşili renk seçenekle-rinde sunuluyor. Samsung’un yeni katlanabiliramiral gemisi akıllı telefonları GalaxyZ Fold6 ile Galaxy Z Flip6, cazip takaskampanyası ve hediye orijinal kılıfseçenekleriyle Teknosa mağazaların-da satışa sunuluyor. Samsung’un ya-pay zekayı mobil cihazlara taşıyanGalaxy AI yeniliklerine benzersiz kat-lanabilir ekran deneyimiyle yeni biryorum getiren; daha ince, daha hafifve daha güçlü yeni Galaxy Z Serisi,tüm Teknosa mağazalarından 28Temmuz’a kadar lansman kampan-yasıyla satın alındı. 

Yeni Galaxy Z Serisi Teknosa'da!  

nALİ BALTACI
SATIş sonrası hizmet kalitesiyleöne çıkan ve yaklaşık yüzde 1-2 ara-sında bir rakamla en düşük geri dö-nüş oranına sahip markalar arasındayer alan OPPO, satış sonrası hizmetle-riyle de kullanıcılarına güven veriyor.2024 yılında AGM Teknoloji ile strate-jik bir iş ortaklığı kuran OPPO, tele-fonlarının Türkiye'deki üretimi ve sa-tış sonrası hizmetlerini AGM Teknolojiaracılığıyla kullanıcılarına sunuyor. 20kişilik teknisyen kadrosu, kar-go kayıt elemanları, resepsi-yon hizmeti, yedek parça veçağrı merkezi yönetim eki-biyle hizmet veren merkez-de, İstanbul'daki kullanıcıla-rın yanı sıra, Türkiye'nindört bir yanındaki kullanıcı-lar da ürünlerini bakım veonarım için bu merkezekargo yoluyla ücretsiz ilete-bilme olanağı sunuluyor.Ayrıca, Türkiye genelinde 7farklı şehirde bulunan an-laşmalı servis noktalarıaracılığıyla kullanıcılara hiz-

met sunan OPPO, kullanıcılarının ter-cih ettikleri durumlarda ve yakınlıkla-rına göre bu farklı şehirlerdeki anlaş-malı servis noktalarından da hizmetalabilmelerini sağlıyor. İstanbul’dakiMerkez Servis için OPPO Destek websitesi üzerinden randevu alınabiliyor.Merkez Servis’e bakım ve onarıma ge-len cihazların işleminin genellikle birsaat içerisinde tamamlanması planlı-yor. Merkez Servis'ten randevu alankullanıcı için tüm hazırlık-lar önceden yapılıyor.Eğer servise gelen cihazınbir parçasının dışarıdantemin edilmesi gerekiyor-sa, bu durumda kullanıcı-larının iletişiminin kesin-tiye uğramaması için ika-me cihaz da temin edili-yor. OPPO Destek web si-tesi, online randevu, ser-vis noktalarını görme,çağrı hattına erişim bilgi-leri ve parça fiyat listeleridışında ayrıca yazılımgüncellemeleri için dekullanıcılara hizmet sunu-

yor. Kullanıcılara 2 yıl garanti süresisunan OPPO, garanti kapsamında ba-kım, onarım ve parça değişimleri üc-retsiz yapılabilme olanağı sunuyor.Kullanıcılar, garanti içinde veya dışın-da olsalar da yedek parça değişim ih-tiyaçlarını karşılayabilirler. OPPO'nunDestek web sitesinde, garanti dışıürünler için parça fiyatları, ürün ba-zında listeleniyor. Böylelikle kullanıcı-lar, daha servis noktasına gelmedenne kadar maliyetle karşılaşabilecekle-rini görebiliyorlar.AGM Teknoloji Satış Sonrası Hiz-metler Direktörü Değer Gargılı, “Bizkullanıcılarımızı, ilk satın almaların-dan uzun süre sonra da desteklemetaahhüdümüzün her zaman arkasın-da duruyoruz. Ürünlerimizin geri dö-nüş oranı yaklaşık yüzde 1-2 gibi ra-kamlarda ve her ürünümüze 2 yıl ga-ranti desteği sunuyoruz. AGM dahaönce satılan ürünlerin de servis so-rumluluğunu üstlendi. Müşterimizoppo.com üzerindeki destek sayfa-mızda yer alan fiyat listemizden ciha-zına ait tüm yedek parça fiyatlarınıgörebiliyor” diye konuştu. 

OPPO, olası sorunları 
1 saat içinde çözümlüyor
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